
Debatten van de 
provincieraadszitting 

26 november 2009 

 

Griffie 
      
      



 DEBATTEN 

Provincieraad van 26 november 2009 1 

OPENBARE ZITTING 

Tweede gedeputeerde Marc De Buck 

ECONOMIE, MIDDENSTAND EN STEDENBELEID 

BELEIDSNOTA P. 12: RUBRIEK: INLEIDING: VRAGEN OVER DE STUDIEDIENST VAN DE DIENST ECONOMIE, EUROPESE 

& INTERNATIONALE SAMENWERKING 

De heer De Cuyper 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Gezien mijn tussenkomst geen evangelie is, doe ik ze zittende. 

Er wordt in de provinciale dienst Economie en bij uitbreiding in de POM en EROV terecht en gelukkig 
stevig gestudeerd. Er wordt dan ook mooi werk afgeleverd. Zo mag de jaarlijkse Sociale Economische 
Situatieschets van Oost-Vlaanderen gezien zijn. Het is bijzonder belangrijk dat wij beschikken over 
relevante data, want meten is weten. 

Wat ik echter dikwijls mis in soortgelijke werkstukken is een bruikbare analyse, tot op het regionale, zelfs 
subregionale en sectorale niveau. 
Wat zijn de beleidsvoorstellen voor socio-economische structuren en organisaties voor de gemeenten in 
de intergemeentelijke samenwerkingsverbanden, zelfs voor bedrijfssectoren en bedrijfsleiders? 
Wat zijn voorbeelden van goede praktijk, draaiboeken en te volgen strategieën, enz.? 

In dit kader zie ik overigens uit naar de publicatie over de regionale schokbestendigheid van de 
Oost-Vlaamse economie. Dit wordt een grote toetssteen. 
'Via dataverzameling en studie de vinger aan de pols van de economische situatie in Oost-Vlaanderen 
houden als basis voor ontwikkeling van strategieën', lezen we op bladzijde 12 van de beleidsnota. 
Er wordt dus verder studiewerk in het vooruitzicht gesteld. 
Graag had ik van de vakgedeputeerde vernomen welke studieopdrachten op tafel liggen bij de eigen 
dienst en de POM. 

Duurzaamheid – het is hier al een paar keren gesteld – moet de baseline zijn van ons beleid. Daarom in 
dit kader enkele studiesuggesties: 
- wat is de duurzaamheidsvertaling van Oost-Vlaanderen, logistieke topregio, bijvoorbeeld de 

mobiliteitsimplicaties en hun ecologische voetafdruk? 
- wat zijn de Oost-Vlaamse potenties van de Green New Deal, bijvoorbeeld de investeringen in groene 

energie, omtuning in de auto-industrie, enz.? 
- de provincie subsidieert ook terecht initiatieven voor het inrichten van duurzame bedrijventerreinen. 

Graag zag ik een grondig opvolgingsrapport om via sterkte-zwakteanalyse niet enkel tot voorbeelden 
van goede praktijk te komen, maar om zelf een draaiboek uit te werken voor de ontwikkeling van 
duurzame nieuwe bedrijventerreinen. Deze terreinen staan hoe dan ook op stapel in uitvoering van het 
ruimtelijke beleid en daar kunnen we nog een duurzaam kader onder meer inzake mobiliteit, rationeel 
energiegebruik en afvalbeleid aansturen. Ik heb wat de ervaring dat hetzelfde beleid voeren in 
bestaande industrieterreinen dikwijls oplapwerk is en overigens veel moeilijker is, maar voor de nieuwe 
kunnen we nog aansturen; 

- overigens vind ik het van even groot belang om een gelijkaardige analyse rond de ontwikkeling van 
sociale economieprojecten te laten uitvoeren door De Punt in return op de niet onaardige ondersteuning 
vanuit onze provincie; 

- gezien er voor de Vlerick Managementschool in de werkingskredieten 60 000 EUR voor 
studieopdrachten voorzien is, had ook ik daar graag een concrete invulling gezien. 
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Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, Mijnheer de Gedeputeerde, in vorige 
begrotingstussenkomsten, onder meer over huisvesting, heb ik steeds aandacht gevraagd voor de 
stimulerende en ondersteunende rol van de provincie en haar diensten naar de lokale besturen, 
intergemeentelijke samenwerkingsverbanden en andere aanverwante structuren zoals de RESOC's. 
Ook hier stelt zich weerom de vraag of zij beroep kunnen doen op deze studiediensten voor specifiek 
onderzoek en studie. Indien het antwoord volmondig ja is, wat het volgens mij zou moeten zijn en wat ik 
hoop dat het is, vraag ik of: 
- er reeds goede voorbeelden van zijn? 
- deze dienstverlening naar de gemeenten voldoende gekend en gepromoot is? 
- daar specifieke aanvraagprocedures gelden? 

Tot slot, Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, Mijnheer de Gedeputeerde, stel ik vast dat er in de 
begroting 50 000 EUR staat ingeschreven voor initiatieven voor de ondersteuning van het stedenbeleid. 
Ik neem aan dat dit dient voor pilootprojecten rond de methodiek van stedelijke ontwikkeling. 
Ik weet niet of er een link kan gelegd worden met mijn vraag naar decentrale ondersteuning van de 
economische diensten, maar hoe dan ook lijkt het mij bijzonder opportuun om vlug zicht te hebben op het 
voorwaardenkader voor deze projecten. 

Tot daar de eerste lezing in het vakterrein van gedeputeerde De Buck. Ik hoop dat het geen preek was. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Ik ben benieuwd naar uw tweede lezing, Mijnheer De Cuyper. 

BELEIDSNOTA P. 12: RUBRIEK: PROVINCIALE ONTWIKKELINGSMAATSCHAPPIJ (POM) – ACTIES: ONDERZOEK NAAR 

DE ONTWIKKELING VAN NIEUWE BEDRIJVENTERREINEN IN OVERLEG MET DE INTERGEMEENTELIJKE 

SAMENWERKINGSVERBANDEN. VRAAG NAAR DE AFSPRAKEN (WIE DOET WAT) IN HET WERKINGSGEBIED VAN 

INTERWAAS 

Mevrouw Deckers 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De POM onderzoekt welke nieuwe bedrijventerreinen kunnen ontwikkeld worden alsook welke terreinen 
gerevitaliseerd kunnen worden. De POM doet dit in overleg met de intergemeentelijke 
samenwerkingsverbanden. 

Als vertegenwoordiger van de provincie in het intergemeentelijk samenwerkingsverband Interwaas zou ik 
daarom willen vragen of er reeds afspraken gemaakt zijn over wie wat gaat doen binnen het 
werkingsgebied van Interwaas? 

En excuseer mij, Mijnheer de Gedeputeerde, ik heb de vraag op voorhand ingediend, maar ik heb er 
gisteren op de raad van bestuur van Interwaas – en ik zie de collega's allemaal knikken – al een stukje 
antwoord op gekregen. 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 12: RUBRIEK: PROVINCIALE ONTWIKKELINGSMAATSCHAPPIJ (POM) – ACTIES: TUSSENKOMST 

OVER DE ONTWIKKELING VAN BEDRIJVENTERREINEN 

De heer Otte 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De provincie beschikt met de POM over een instrument dat op basis van het POM-decreet, maar ook op 
basis van de beheersovereenkomst met de provincie, er moet toe bijdragen dat er meer 
bedrijventerreinen komen, zowel nieuwe als herontwikkelde. 
Er wordt ook al enkele jaren geïnvesteerd in de aankoop van de gronden op het Eiland in Zwijnaarde. 
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Levert dat op korte termijn uitgeefbare terreinen op? 
Zijn er ook nog andere locaties waar plannen voor zijn? 
Wat met de timing? 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 12: RUBRIEK: PROVINCIALE ONTWIKKELINGSMAATSCHAPPIJ (POM) – ACTIES: BEDENKINGEN BIJ 

DE BELEIDSINTENTIE "POSITIONERING VAN OOST-VLAANDEREN" ALS LOGISTIEKE TOPREGIO 

Mevrouw Lafkioui 

Mijnheer de Voorzitter, 
Mag ik vragen of de tussenkomst van mijnheer Fiers eventueel later mag gehouden worden? Hij laat zich 
verontschuldigen dat hij wat later zal zijn. 

De heer voorzitter 

Is de raad akkoord? De raad is akkoord. Het is uitgesteld, maar vandaag te houden in het hoofdstuk. 

BELEIDSNOTA P. 12: RUBRIEK: PROVINCIALE ONTWIKKELINGSMAATSCHAPPIJ (POM) – ACTIES: TUSSENKOMST 

OVER DE TWEE BELANGRIJKSTE SPEERPUNTEN UIT HET ECONOMISCH REGIOMARKETINGPLAN: OOST-
VLAANDEREN LOGISTIEKE TOPREGIO EN OOST-VLAANDEREN KENNISREGIO 

De heer Note 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Oost-Vlaanderen positioneren als logistieke topregio en als innovatieve kennisregio zijn de twee 
belangrijkste speerpunten uit het economische regiomarketingplan. 
Dit werd bij het begin van de legislatuur aldus vooropgesteld. 
Het concept 'Oost-Vlaanderen logistieke topregio' werd vorig jaar tijdens het Economisch Forum 
voorgesteld. 

Hoe staat het met de uitvoering daarvan? 
Wat gaan we doen met het tweede speerpunt 'Oost-Vlaanderen kennisregio'? 
Dank u. 

FINANCIËLE NOTA P. 128: G.U. 511 00/640 04 – STUDIES NIJVERHEIDS- OF HANDELSGEBIEDEN – COFINANCIERING IN 

PROJECTEN M.B.T. DE HERINRICHTING VAN BEDRIJVENTERREINEN EN ECONOMISCHE LOCATIES 
FINANCIËLE NOTA P. 132: G.U. 529 00/640 14 – SUBSIDIE VOOR INITIATIEVEN BETREFFENDE DUURZAME 

BEDRIJVENTERREINEN: TUSSENKOMST OVER DE SUBSIDIËRING VAN DUURZAME BEDRIJVENTERREINEN 

Mevrouw Verhoeve 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Uit het aantal aanvragen voor de subsidie 'samenwerking duurzame bedrijventerreinen' blijkt dat deze 
duidelijk appelleert aan een behoefte. 
De subsidie bestaat nu al een aantal jaren. 
Kan de impact daarvan toegelicht worden? 

Medio november besliste de provincieraad ook een pilootproject van VOKA en UNIZO in verband met 
bewegwijzering naar en van bedrijventerreinen te subsidiëren. 
Is er een relatie tussen beide subsidies? 

De provincie cofinancieert ook Europese projecten van de POM in dit verband. 
Wat is de provinciale strategie met betrekking tot duurzame bedrijventerreinen op langere termijn? 
Dank u. 
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BELEIDSNOTA P. 15: STRATEGISCHE DOELSTELLING: DE SOCIALE ECONOMIE BEVORDEREN : VRAGEN OVER DE 

WERKING VAN HET REGIONAAL INCUBATIECENTRUM VOOR DE SOCIALE ECONOMIE DE PUNT 

Mevrouw Verheirstraeten 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
'De Punt zal vanaf 2009 provinciaal gebiedsdekkend opereren voor de social profitsector', zo staat in de 
beleidsnota. 

Mijn vragen zijn: 
- wat betekent dit concreet? 
- in welke regio's van de provincie werkt De Punt momenteel? 
- aan welke regio's geeft men voorrang? 
- we hebben in onze provincie immers nogal wat regio's die sociaal-economisch zwak scoren. Doet men 

hier nu al iets? Of wat zijn de plannen? 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 15: STRATEGISCHE DOELSTELLING: DE SOCIALE ECONOMIE BEVORDEREN : VRAGEN NAAR DE 

BESTEDING VAN DE EENMALIGE VLAAMSE SUBSIDIE VAN 100 000 EUR 

Mevrouw Lebon 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De provincie kon dit jaar rekenen op een Vlaamse subsidie van 100 000 EUR voor de stimulering van de 
sociale economie. 
Graag had ik vernomen: 
- wat is er met de subsidie gebeurd? 
- welke projecten werden daarmee ondersteund? 

Vermits het hier gaat om een eenmalige subsidie is mijn vraag dan ook nog: valt de stimulering dan weg 
na dit jaar? Of gaat de provincie hier een extra maatregel nemen? 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 15: STRATEGISCHE DOELSTELLING: DE SOCIALE ECONOMIE BEVORDEREN : ALGEMENE 

TUSSENKOMST 

De heer De Meerleer 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik ga niet herhalen wat mevrouw Melissa Van der haeghen in haar algemene tussenkomst heeft gesteld 
in het kader van de sociale economie en de belangrijkheid ervan. En ik stel ook vast dat binnen de 
beleidsnota die voorligt door de deputatie wel degelijk een positief antwoord is gegeven over de 
problematiek als dusdanig. 
Maar mijn tussenkomst kadert eerder in een bezorgdheid. 

Een bezorgdheid omdat ik vaststel dat binnen de aanpak naar tewerkstelling voor degenen die minder 
kansen hebben op de arbeidsmarkt, de te laag geschoolden, de langdurig werklozen, er verschillende 
actoren op de markt zijn vandaag. 

Er is niet alleen de sociale diensteneconomie. Er is het maatschappelijk verantwoord ondernemen, er zijn 
de dienstenchequebedrijven en de oudere opgerichte PWA's, die nog altijd in functie zijn. 
Daaromtrent heb ik een opmerking omdat ik heb vastgesteld dat binnen de begroting van de federale 
regering er gesproken wordt en er zou overgegaan worden tot het afromen van de reserves van de 
PWA's die een dienstenchequebedrijf hebben opgericht. 
Het gaat hier om niet minder dan 55 000 000 EUR. 
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U kunt zeggen dat de provincie daar als dusdanig niets mee te maken heeft. Maar het kan toch ook niet 
zijn dat wij hier inspanningen leveren en men achteraf beslissingen neemt waarbij men voor dezelfde 
doelstelling fondsen gaat wegnemen om eventueel een put of een gat te vullen. 

Mijn vraag is dat er vanuit de provincie intermediair zou tussengekomen worden, zodanig dat deze 
beslissing niet zou worden genomen. 
En indien ze wel genomen wordt, dat de 55 000 000 EUR wordt aangewend in functie van 
tewerkstellingsprojecten. Daar kan de provincie dan terug haar rol spelen binnen de sociale economie. 

Mijn tweede vraag gaat over maatschappelijk verantwoord ondernemen. 
Ook daar heeft de provincie zijn taakstelling duidelijk onderschreven. 
Binnen de EROV werd er een project opgestart in mei 2008 waarbij het maatschappelijk verantwoord 
ondernemen wordt gepromoot naar een veertigtal ondernemingen in eerste instantie. Dit project is 
gefinancierd door Europese middelen. 
Ik stel vast dat dit project mogelijkerwijze zou kunnen aflopen eind 2009. 
Mijn vraag is dan ook om in de mate van het mogelijke te onderzoeken of dergelijke projecten naar de 
toekomst toe kunnen verdergezet worden. 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 15: STRATEGISCHE DOELSTELLING: DE SOCIALE ECONOMIE BEVORDEREN – ACTIE 3: PROMOTEN 

VAN DE SOCIALE ECONOMIE NAAR LOKALE OVERHEDEN VIA SEMINARIES EN BROCHURES EN ANDERE 

PUBLICATIES: KAN DE PROVINCIE BIJ HET GOEDKEUREN VAN DOSSIERS EN HET AFLEVEREN VAN VERGUNNINGEN 

OOK VOORWAARDEN MEE OPNEMEN I.F.V. DE ONTWIKKELING VAN SOCIALE ECONOMIE IN DE GEMEENTEN EN OP 

DE BEDRIJVENTERREINEN 

Mevrouw Verheirstraeten 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Men wil de sociale economie promoten naar de lokale overheden toe via seminaries en brochures. 

Er worden in de provincieraad heel wat ruimtelijke uitvoeringsplannen goedgekeurd waarbij nieuwe 
bedrijventerreinen in nogal wat gemeenten planologisch worden vastgelegd. Die bedrijven zijn heel 
belangrijk naar tewerkstelling toe en moeten inhoud krijgen. Ze zijn ook belangrijk naar sociale 
tewerkstelling toe. 

Kan de provincie bij het goedkeuren van dossiers en het afleveren van vergunningen ook voorwaarden 
mee opnemen in functie van de ontwikkeling van sociale economie in de gemeenten en op de 
bedrijventerreinen? 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Zoals afgesproken gaan we nu terug naar de tussenkomst van mijnheer Fiers. 

BELEIDSNOTA P. 12: RUBRIEK: PROVINCIALE ONTWIKKELINGSMAATSCHAPPIJ (POM) – ACTIES: BEDENKINGEN BIJ 

DE BELEIDSINTENTIE "POSITIONERING VAN OOST-VLAANDEREN" ALS LOGISTIEKE TOPREGIO 

De heer Fiers 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Mijn laattijdigheid is misschien zelfs een illustratie van wat ik hier wou zeggen. Ik heb er drie kwartier over 
gedaan om van het station naar hier te geraken met het openbaar vervoer. Oost-Vlaanderen, logistieke 
topregio. 

Ik kader dit in wat ik doorgaans ook vertel rond groene economie en vergroening van de economie. 
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Meer en meer indicatoren wijzen erop dat als wij ons willen profileren als logistieke regio, wij op dit 
ogenblik een aantal mankementen vertonen. 

Wij zijn hoofdzakelijk een doorgangsland en een overslagland en de toegevoegde waarde voor 
tewerkstelling en zelfs economische meerwaarde is relatief gering. 
Het blijft mij dan ook steeds verbazen dat wij dit als voornaamste troef verder willen uitspelen. 
Integendeel, in vind het eigenlijk een nadeel. 
Vandaar dat ik er mij blijf tegen verzetten dat wij dit als speerpunt in onze actieplannen, ook van de 
provinciale ontwikkelingsmaatschappij, blijven zetten. Als u dat koppelt aan wat de nabije toekomst gaat 
brengen - de milieutop in Kopenhagen – lijkt het mij een bijzonder tegenstrijdig signaal. 
Wij moedigen op dit moment in de gegeven omstandigheden - en misschien moeten we daar iets slimmer 
over nadenken - aan dat er op die manier in ons land meer CO2-uitstoot wordt geproduceerd, meer fijn 
stof wordt gegenereerd. 
Dat zijn allemaal problematieken. 

Wat de economische ontwikkeling betreft vond ik het zeer opvallend dat er gisteren in de tussenkomst 
van de eerste gedeputeerde blijkbaar toch een zekere eensgezindheid begon te ontstaan over het feit dat 
wij voor natuur, bos en landbouw inspanningen moeten doen. Maar we doen wel zeer grote inspanningen 
om landbouwareaal te laten verdwijnen in het voordeel van industrie. En dat is natuurlijk ook niet los te 
zien van het idee 'we zijn hier zo goed gelegen als logistieke topregio'. 
Dat zijn allemaal argumenten die compleet tegenstrijdig zijn met indicatoren, die de tegenovergestelde 
richting uitwijzen. 

Ik blijf mij de vraag stellen – en de gedeputeerde zal mij er misschien in die zin op antwoorden – waar hij 
de elementen, cijfers en argumenten haalt om dit niet op een andere manier te bekijken? 
Dank u. 

FINANCIËLE NOTA P. 130: G.U.529 00/640 03 – SUBSIDIE AAN ERKEND REGIONAAL SAMENWERKINGSVERBAND OVL 

TER ONDERSTEUNING VAN SOCIAAL-ECONOMISCHE STREEKONTWIKKELING: VRAGEN OVER DE ONDERSTEUNING 

VAN DE SOCIAAL-ECONOMISCHE STREEKONTWIKKELING 

De heer voorzitter 

Komt mevrouw De Padt nog, Mijnheer Beke? Of gaat u de tussenkomst houden? 

De heer Beke 

Mijnheer de Voorzitter, 
Ik verwacht nog dat ze komt. Maar wanneer het hoofdstuk Internationale Relaties zal afgewerkt zijn en 
mevrouw De Padt er nog niet is, zal ik de tussenkomst houden. 

INTERNATIONALE RELATIES 

BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: INLEIDING: HEEFT DE PROVINCIE EEN EIGEN ROL TE VERVULLEN INZAKE 

INTERNATIONALE CONTACTEN? WAT IS DE MEERWAARDE? 

De heer Verbeke 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De jongste maanden horen en lezen wij geregeld berichten over het voortbestaan van de provincies of 
toch op zijn minst over het takenpakket dat de provinciebesturen invullen. 

Ik kan mij daarbij voorstellen dat in de context van deze discussies er vragen worden gesteld over het nut 
van het eigen buitenlands beleid. De tegenstanders stellen duidelijk dat één van de problemen de vele 
overlappingen zijn tussen de diverse instellingen die eenzelfde doelstelling nastreven. 
Dit geldt zeker voor de internationale relaties. 
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Vindt de bevoegde gedeputeerde dat het provinciebestuur een eigen rol te vervullen heeft inzake deze 
contacten? Waar zitten de meerwaarden? 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: EUROPA: "SENSIBILISERING" VOOR DE EUROPESE UNIE 

De heer Joris 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
De term 'sensibilisering' in deze context komt meestal neer op propaganda. Men zegt dikwijls dat goede 
wijn geen krans behoeft. Er hoeft niemand te sensibiliseren voor ziekenhuizen en voor diensten waarvan 
iedereen beseft dat ze nuttig en noodzakelijk zijn en goed werk doen. 

Als ge moet beginnen uw eigen waar aan te prijzen, is er dikwijls iets niet in orde. 
Waarom is het oorspronkelijke enthousiasme van na de Tweede Wereldoorlog over de Europese 
samenwerking, waarin iedereen geloofde, weggeëbd tot op zijn best onverschilligheid en in de meeste 
gevallen regelrechte afkeer van de Europese bureaucratie? 

Misschien is de voorlopig laatste Europese klucht rond Herman Van Rompuy tekenend voor wat er 
misgaat en wat men met alle sensibilisering - hoeveel geld men er ook tegenaan gooit - ook niet zal 
kunnen wegwerken. 
Er zit iets uiterst oneerlijks in het feit dat men het voorstelt alsof we een president van de Unie krijgen, 
iemand met echte macht, echte bevoegdheden, zoals Sarkozy, Poetin of Obama in staten met 
presidentiële regimes, terwijl blijkt dat hij eigenlijk maar de voorzitter van de Europese Raad is. 
Dat is unfair. Men geeft een verkeerd beeld van waarover het gaat en dat werkt men niet weg met 
sensibilisering. 

Ik las vanmorgen in de Volkskrant een grappig opiniestuk dat zei: "Het is toch een andere Europygmee 
geworden, die na Kremlinachtig gekonkelfoes verkozen is." 

Het is natuurlijk niet de schuld van Herman Van Rompuy, maar dat is wel wat die sensibilisering nodig 
maakt en wat die ook tot mislukken gedoemd maakt. Dat is het gebrek aan democratische besluitvorming 
in Europa. 
Als er een president van Europa moet zijn – en van mij mag dat Herman Van Rompuy zijn – laat die dan, 
zoals in een fatsoenlijke democratische structuur betaamt, zoals Obama of Sarkozy, verkiezen. Maar zeg 
niet van 'we gaan hier met een clubje staatshoofden en premiers bijeen zitten en onder elkaar 
konkelfoezen wie van ons het mag worden'. 
Inderdaad, dat is Kremlinachtig. Dat hoort niet. 

Als men ziet hoe de Europese Unie van een samenwerking tussen verschillende staten die recht uit de 
Wereldoorlog kwamen en als vijanden tegenover elkaar hadden gestaan en elkaar onbeschrijflijke 
verschrikkingen en wreedheden hadden aangedaan, in de eerste jaren tot een verzoening is uitgegroeid - 
waarin de Fransen en de Duitsers in de eerste plaats zeiden: "We willen dit nooit meer. Wij hebben drie 
oorlogen tegen elkaar gevoerd in minder dan 100 jaar. Alstublieft, laat dat nooit meer gebeuren." - zou 
ieder rechtschapen mens gezegd hebben: "Ja, voor zo een unie moet men niet sensibiliseren." Dat 
voelde iedereen in zijn hart aan: het is een goede unie die naar zoiets streeft. Een unie die niet streeft 
naar de vernedering van de verslagen vijanden, zoals men in '19 met het Verdrag van Versailles had 
gedaan, waar men het zaad van een nieuwe oorlog heeft gezaaid. Een unie die streeft naar verzoening. 
Dat maakte Duitsland en Italië welvarende landen en ook de haat die de oorlog heeft nagelaten niet 
nutteloos op zich. 

Nu is het niet meer dan een systeem van verzoening tussen de verschillende staten. De Europese Unie 
is heel langzaam, heel geleidelijk geëvolueerd tot een grote bureaucratische moloch, die begint met al die 
staten uit te hollen, te ondermijnen en hun vrijheid en soevereiniteit af te pakken. In de Kamer of de 
Senaat ziet u dat driekwart van de wetten die behandeld worden gewoon goedkeuringen zijn van 
oekazen op Europees niveau. Onze parlementen – en niet alleen van het kleine België, maar ook van 
oude, roemrijke parlementen, zoals het Franse en het Britse – zijn gedegradeerd tot stemmachines om te 
zeggen: "Ja, wij zijn akkoord met wat onze 'overlords' beslist hebben. 
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Dat hoort niet. Dat is een aantasting van de basisgedachte van de democratische staat in Europa. 
Het hoort niet dat alle staten op alle terreinen hetzelfde denken; In het seculiere Frankrijk, het katholieke 
Italië of het katholieke Polen hoeft er niet dezelfde abortuswet te zijn. 
In het oude pragmatische Europa was men tevreden dat men dezelfde stopcontacten had, dat men 
uitwisselbaarheid van gegevens had en men met een Spaans of een Italiaans paspoort in België kon 
komen werken. 

De gelijkschakeling van 'iedereen moet hetzelfde denken, iedereen moet dezelfde wetgeving hebben', 
leidt tot een grote eenheidsworst. Dat maakt de afstand tussen de burger beneden en de machthebbers 
boven zo groot dat niet alleen de burger niet meer aan zijn trekken komt, maar ook een ondergeschikt 
bestuur als de provincie niet. 

Wij zijn één van de vijf Vlaamse provincies. Laat ons zeggen dat wij ruwweg 20% van de bevolking 
vertegenwoordigen. En nog slagen wij er nauwelijks in op het hogere niveau te wegen. 
Het gaat zeer slecht. 
Stel u voor wat er nog van ons provincietje zal overschieten in een Europa met honderden miljoenen 
onderdanen. Dan zijn we nog 0,0-en-zoveel %. Dan zijn we niets meer. Dan zullen alleen de grote naties, 
de grote centrale staten nog een beetje de plak kunnen zwaaien en zal de afstand tot de ondergeschikte 
besturen en tot de kleine landen onoverbrugbaar groot worden. 

Er is geen nood aan sensibilisering. Er is nood aan een kritische kijk en een kritische afstand tegenover 
de ontaarding die dat mooie en nobele project van het Verenigde Europa heeft genomen. 
Dank u. 

De heer voorzitter 

Ik ben blij dat u nog zo eindigt, Mijnheer Joris. Dan pas begreep ik waarom u die lange, lange in feite 
mooie inleiding gebruikt hebt, want het is inderdaad waar. Op het einde is er de juiste vraag. Men noemt 
dat de Levantijnse inleidingstechniek, uit de Levant. 

BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: EUROPA: EUROPESE PROGRAMMA'S: WAT IS DE RETURN VOOR OOST-
VLAANDEREN? 

De heer Lampaert 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik ga proberen toch niet de redenering te volgen van mijn voorganger, want ik ben echt wel een 
Europeaan en ik geloof in Europa. Ik denk dat Europa inderdaad heel wat belangrijke dingen te bieden 
heeft, ook aan deze provincie. 

Maar ik wil ook wel kritisch zijn en de gedeputeerde bevoegd voor Internationale Relaties vragen wat 
precies de return daarvan is. 

Onze provincie is inderdaad betrokken bij heel wat Europese programma's. Dat is goed. Dat is eigenlijk 
fantastisch. En ik ben trouwens bijzonder blij dat ik kan vaststellen dat er vandaag de dag heel wat 
gemeentebesturen mee instappen in programma's. 
Misschien is het goed dat we het ooit eens hebben over de return naar de gemeenten toe en niet alleen 
maar over de return naar de provincies toe. 

Trouwens, in uw beleidsnota besteedt u heel wat aandacht aan de impact van Europa op de provincie 
Oost-Vlaanderen. 
U schrijft dat één van de belangrijkste provinciale taken is het meewerken aan de internationale 
opdrachten van Europa. U spreekt ook van een veelzijdige rol van de provincie, over het dagelijkse 
administratieve beheer, deelname aan gemeenschappelijke secretariaten, het financieel beheer van de 
provincie Oost-Vlaanderen, het promoten van programma's en de begeleiding van projecten. 
In dat laatste geval is het inderdaad belangrijk dat de gemeenten goed begeleid worden. 
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Eigenlijk heb ik in de beleidsnota vastgesteld dat Europa voor u veel belangrijker is dan wat collega Joris 
altijd beweert, namelijk dat China de belangrijkste pijler van het provinciaal internationaal beleid is. 
Dus ik ben blij dat u de kaart van Europa trekt. 

Ik begrijp wel dat volgend jaar China, met Shanghai, een ietwat belangrijkere rol zal gaan spelen dan dat 
ze in het verleden heeft gedaan. Maar inderdaad, de provincie Oost-Vlaanderen investeert nogal wat in 
de Europese werking. En ik had graag van u vernomen - als u mij een kort overzicht zou kunnen geven - 
wat precies de return is voor de provincie Oost-Vlaanderen. 

Ik ben ervan overtuigd dat die veel positiever zal zijn dan wat daarjuist collega Joris heeft proberen te 
vertellen. 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: BUITEN EUROPA: DEELNAME WERELDTENTOONSTELLING SHANGAI 2010: VRAAG 

NAAR EEN STANDPUNT EN EVENTUELE PLANNEN 

Mevrouw Verhoeve 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Volgend jaar vindt in China, en meer bepaald in Shanghai, de wereldexpo editie 2010 plaats. Als wij de 
informatie verschenen in de pers mogen geloven, belooft dit na de Olympische Spelen van dit jaar 
opnieuw een topevenement te worden. 

Wij mochten ook vernemen dat naast de federale regering en de regionale regeringen ook diverse 
provincies en steden aan het evenement zullen deelnemen. 

Wat zal de houding zijn van het Oost-Vlaams provinciebestuur? 
Bestaan er concrete ideeën of plannen in die richting? 

Net zoals mijn collega deel ik toch ook wel de bezorgdheid en wens ik te weten welke de concrete return 
zal zijn voor de Oost-Vlaming en de Oost-Vlaamse bedrijven. 
Dank u. 

BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: BUITEN EUROPA: VRAAG NAAR DE BELEIDSMATIGE RELEVANTIE VAN DE 

ACTIVITEITEN DIE DE PROVINCIE ONTPLOOIT IN HET VERRE BUITENLAND, DIE GEEN VERBAND HOUDEN MET NOORD-
ZUIDSAMENWERKING EN WAAR ANDERE BELEIDSNIVEAUS OOK AL ACTIEF ZIJN 

De heer Fiers 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik wil even inpikken op wat collega Verhoeve zegt, want dat past ook een beetje in het verhaal dat wij al 
enige tijd brengen, namelijk de vraag naar de meerwaarde van dit soort activiteiten, dit soort 
investeringen in het budget. 

Wij doen zaken die andere besturen die boven ons staan - de federale overheid, de Vlaamse overheid - 
beter kunnen, wellicht efficiënter doen, met meer mogelijkheden en meer middelen. 
Wat is dan de waarde die wij daaraan kunnen toevoegen voor een relatief, beperkt, klein, lokaal bestuur? 

Dan komt men al heel snel uit bij het in het oog springend element dat nogal wat mensen zich 
verplaatsen tussen die verre landen en Europa. Als men dat relateert aan wat wij investeren, of misschien 
zelfs mààr investeren, in de Noord-Zuidrelaties, lijkt mij dat in schril contrast te staan en is de noodzaak 
ervan zeer betwijfelbaar. 

De vraag is steeds: is er een aantoonbare meerwaarde dat we dit zouden doen? 

Ik neem aan dat de gedeputeerde ons dat zal kunnen duidelijk maken. 
Dank u. 
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BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: BUITEN EUROPA: DE RELATIES MET CHINA 

De heer Joris 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Het is jammer dat gedeputeerde Alexander Vercamer er niet is, want ik wou beginnen met een citaatje 
van hem. In één van zijn vlagen van woede, die hij vaker krijgt dan vroeger nu hij eerste gedeputeerde is, 
zei hij ooit: "Ik dacht het wel. Als het aan u lag, zou u alle relaties met China verbreken." 

Misschien, als het alleen aan mij lag, zou ik dat misschien doen. Maar dat is eigenlijk niet wat ik hier in al 
mijn tussenkomsten heb gevraagd. 

Wat ik hier gevraagd heb, was iets anders. En ik vraag het nu opnieuw. Wat gaat u doen om de morele 
duidelijkheid – the moral clarity - te bereiken in uw relaties met China? 
Voor mij mag u naar China reizen, mag u culturele relaties aanknopen, mag u handel drijven met China. 
Maar u moet ook die contacten in de ruime zin gebruiken om, als het moment er is, zonder angst voor 
economische of culturele represailles, zonder angst voor gezichtsverlies of voor het annuleren van een 
reis, te durven zeggen waar het op staat als het over mensenrechten, vervolgingen of sociale 
wantoestanden gaat. 

Ik vraag eigenlijk niet dat u alles opblaast. Ik vraag alleen dat u uw invloed aanwendt en dat u niet 
meedoet aan het hypocriete spel van leugens waarop alle dictaturen - maar ook de dictatuur in China - 
gegrondvest zijn. 

Solzjenitsyn schreef ooit: "De wereld draait op leugens en dat kan geen enkel individu veranderen. Maar 
u kunt wel zeggen: "Niet met mij, ik doe niet mee aan de leugen." 
En een geslaagd voorbeeld van die politiek hebben we onlangs herdacht, met name de 20 jaar val van de 
Berlijnse Muur, en eigenlijk, wat eraan voorafging. 
De politieke veranderingen in de Sovjet-Unie zijn niet tot stand gekomen doordat de Sovjet-Unie altijd 
economisch welvarender werd, want het ging economisch en sociaal gezien stijl bergaf. Het was één van 
de enige landen waar de gemiddelde leeftijd daalde. 

Wat heeft eigenlijk de val van het Oostblok veroorzaakt? 
Dat waren niet de Kissingers en de Europese politici, die voortdurend de mond vol hadden van détente. 
Het was de morele duidelijkheid die onder andere president Reagan, met al zijn vergissingen en zijn 
fouten, daarin bracht. Hij dreef ook handel met de Sovjet-Unie, hij stuurde ook delegaties en onderhield 
ook contacten. Maar hij zei ook van de Sovjet-Unie: "It's the empire of evil." 
Als er een dissident werd vrijgelaten, ontving hij die op het Witte Huis en als de Russen een dissident 
arresteerden, protesteerden de Amerikanen. 
Als Solidarnosc begon te staken en actie begon te voeren tegen de dictatuur in Polen kregen zij de volle 
diplomatieke steun niet alleen van het Vaticaan, maar ook van de Verenigde Staten. En dat helpt. 
In maatschappijen zoals de DDR, Polen, de Sovjet-Unie en China, die gebaseerd zijn op kruiperigheid, 
onderdanigheid, schoppen naar uw ondergeschikten en hielen likken naar de mensen boven u, heeft het 
een explosief effect als er iemand de waarheid zegt, als iemand onverbloemd zegt: "Ik moet wel een 
contract met u tekenen, maar u hebt op Tienanmen wel 3 000 mensen vermoord. Ik hoef niet met u te 
klinken, ik hoef u niet tot vriend te nemen. U zijt een moordenaar en een tiran. En business is business, 
maar verder gaat het ook niet." 
U houdt een fatsoenlijke afstand. U houdt het cordon sanitair rond zulke individuen. 

Ik ga u uit een boek dat ik toevallig de voorbije week heb gelezen drie kleine citaten voorlezen. 

Het eerste is van twintig jaar geleden, eventjes voor de val van de muur, als Gorbatsjov Peking bezoekt. 
Dan zijn er al manifestaties op het Tienanmenplein. De auteur, die zelf marxistisch en maoïst is geweest 
en zelfs toegeeft dat ze mensen heeft verklikt in haar maoïstische tijd, maar daar nu berouw over heeft, 
zegt: "Maar in plaats van ontvangen te worden als een strooplikker uit een vazalstaat, werd Gorbatsjov bij 
zijn aankomst in Peking als een held begroet." 
Een van de slogans was: "De Sovjet-Unie heeft Gorbatsjov. Wie heeft China?" Waarom? Omdat ze zo 
pro-Russisch waren? Neen, omdat Gorbatsjov het idee van democratisering, glasnost, perestrojka, 
vrijheid belichaamde. Hij werd als een held ontvangen. 
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De andere dikwijls even machtige staatshoofden die in China werden ontvangen, gedroegen zich als 
strooplikkers. 
En ik heb nu heel vaak op de gedeputeerde en de deputatie geschoten, maar eigenlijk doet de deputatie 
hier alleen maar hetzelfde als wat de nationale staten doen en de Europese Unie doet. 
Het is hetzelfde, maar het is evengoed fout. 
Als men als politicus uit een democratisch land in een dictatuur komt - en men kan daar misschien niet 
naast. Ik wil dat toegeven. Men moet er contacten mee onderhouden - moet men minstens de morele 
duidelijkheid hebben van te zeggen: "Ik moet wel zaken met u doen en u wordt er ook beter van, want 
anders zou u het niet doen, maar die, die en die dingen in uw land zijn schandelijk." 
U mag u niet het zwijgen laten opleggen. U mag niet meedoen met de leugen. 

Het tweede citaat is van iemand die u allemaal kent: Deng Xiaoping. 
Ze spreken over een beroemde dissident, met name Wei Jingsheng. Acht jaar na het neerslaan van de 
revolte op Tienanmen, tijdens de bijeenkomst van het Politbureau, verkneukelde Deng Xiaoping zich over 
het gebrek aan aandacht van de wereld: "Wij hebben Wei Jingsheng gevangen gezet, is het niet? Heeft 
dat de reputatie van China schade gedaan? We hebben hem niet vrijgelaten, maar het imago van China 
is hierdoor niet bezoedeld. Integendeel, onze reputatie wordt elke dag beter." 
Dat is helaas wat ik hier in de deputatie al te vaak zie. 
Ondanks hun schabouwelijke en steeds erger wordende schendingen van de mensenrechten vindt de 
deputatie dat het met China toch wel elk jaar beter gaat. Waarom? 
Omdat het materieel beter gaat. Maar dat is een argument dat hier even erg naast de kwestie is als het 
argument dat Hitler toch wel een goede was omdat hij mooie autostrades liet bouwen. 
Dat is een materiële verwezenlijking die niets te maken heeft met morele waarden, met ethiek, met goed 
en kwaad. Het staat daar volkomen los van. 
Hoeveel miljoenen doden per kilometer autostrade mag men hebben? Hoeveel duizenden doden 
percentstijging van het bruto nationaal product mag er zijn? 
Dat zijn overwegingen die een fatsoenlijk mens niet maakt. 

Ik sluit af met een citaat van professor Ding. 
Haar zoon is op het Tienanmenplein door een tank overreden en zijn benen werden verpletterd. Ze 
hebben hem nadien afgemaakt. Zij kwam aan het hoofd te staan van wat ze in de Sovjet-Unie 'een 
dissidentenbeweging' noemden. Zij schrijft over de geweldige veranderingen in China, die vroeger een 
maatschappij was waarin het individu volkomen ondergeschikt was aan de staat, waarin de mensen 
elkaar verklikten, waarin zij opkeken naar de staat boven en ook trapten naar beneden. "Dat is na 
Tienanmen geëindigd", zegt ze. "In de afgelopen jaren na Tienanmen heb ik eenvoudig datgene gedaan 
waartoe moederliefde," voor haar verloren zoon, "en een intellectueel geweten mij hebben gedreven. 
Iedere burger in dit land moet niet alleen bevrijd worden van angst, tegenspoed en ellende, maar moet 
ook het recht hebben te kiezen voor een maatschappij, een politiek systeem en een individuele manier 
van leven die overeenkomt met de waardigheid van de mens." 
Dit waren de dromen van degenen die hun leven gaven op het Tienanmenplein. Dit zijn de doelstellingen 
die wij, de levenden, nastreven. 

En de twee kernwoorden waarvan ik vraag dat de deputatie ze voor ogen zou houden in haar contacten 
met China, zijn – en het is niet moederliefde, want dat is hier niet ter sprake. Wij kennen niemand 
persoonlijk in onze familiekring die op Tienanmen vermoord is – 'intellectueel geweten'. 
U moet, als u naar China gaat, de waarheid zeggen en de democratie, de vrijheid en de mensenrechten 
verdedigen. U zult niet beschouwd worden als een strooplikker uit een vazalstaat, wat de Europese Unie 
en de meeste politici zijn in de ogen van de Chinezen. Maar u zult beschouwd worden als een dappere 
politicus, als een held, als iemand die een boodschap van vrijheid brengt. 

Ik vraag aan de deputatie: aan welke kant staat u? Aan de kant van de onderdrukte Chinezen? Of aan de 
kant van de bazen, de moordenaars, de slavenhandelaars, de onderdrukkers? 
Dat is een heel duidelijke morele keuze die u moet maken: aan welke kant staat u? Hebt u dat 
intellectuele geweten, the moral clarity, in uw contacten met China? 
Dank u. 
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De heer voorzitter 

Mijnheer Joris, 
Dat was wel te lang. U hebt goede dingen gezegd, maar helaas herhaalt u zichzelf zoveel dat het 
verloren gaat. Dat zeg ik u met een eerlijk hart. 

BELEIDSNOTA P. 18: RUBRIEK: BUITEN EUROPA: VRAGEN OVER HET INFORMATIEPUNT EUROPA DIRECT 

Mevrouw Van Hoorick 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Geregeld ontvangen wij uitnodigingen uitgaande van het Informatiepunt Europa Direct. Enkele dagen 
geleden was er nog deze met betrekking tot de verkiezing van de Europese gemeente van 
Oost-Vlaanderen. 

Wat zijn de concrete doelstellingen en ambities van het Informatiepunt Europa Direct? 
Vindt de gedeputeerde dat het de verwachtingen inlost en effectief een meerwaarde vormt voor het 
uitdragen van de Europese gedachte? 
Zullen er in 2010 wanneer België opnieuw het voorzitterschap heeft, speciale activiteiten worden 
georganiseerd? 

De Europese gedachte is belangrijk en in de berichtgeving hebben wij nog maar pas ondervonden dat 
bijvoorbeeld een firma als General Motors probeert Europese landen tegenover elkaar uit te spelen. 
Duitsland mag wel verder doen, België waarschijnlijk niet. Dus de Europese gedachte en de 
samenhorigheid tussen Europa vind ik een belangrijk item. 
Vandaar mijn vraag. 
Dank u. 

FINANCIËLE NOTA P. 90: G.U.153 02/613 00 – INFORMATIEPUNT EUROPE DIRECT – ALGEMENE WERKINGSKOSTEN: 
SEMINIARIE OVER TURKIJE OP 17 NOVEMBER 2009: VRAGEN OVER HET TAALGEBRUIK BIJ DERGELIJKE INITIATIEVEN 

De heer Veys loco mevrouw Peeters-Muyshondt 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Wij ontvingen allemaal een uitnodiging voor het seminarie over Turkije als kandidaat voor de Europese 
Unie. Een seminarie dat plaatsvond op dinsdag 17 november. 

In de uitnodiging viel vooral – en alle raadsleden hebben dat in de bus gekregen – het zuiver eentalige 
aspect op, temeer het toch ging over een uitnodiging waar de provincie als medeorganisatie op prijkte. 
Ik herinner mij dat een aantal jaren geleden de eerste gedeputeerde - en hij was toen al eerste 
gedeputeerde -  zich stoer op de borst klopte toen hij zei: "En ik heb recent nog een boze brief naar de 
Vlerickschool gestuurd omdat ik een zuiver Engelstalige uitnodiging heb gekregen." 

Wellicht zal hij deze keer naar zichzelf een brief hebben gestuurd. 

Toen wij daarmee geconfronteerd werden heb ik door middel van een schriftelijke vraag aan de deputatie 
gevraagd hoe zij er tegenover staan dat hier dergelijke manifestatie in het eentalig Engels plaatsvinden 
en waaraan de provincie meewerkt. 
In antwoord op de schriftelijke vraag werd door gedeputeerde De Buck gesteld: "Vanuit het 
provinciebestuur zijn, gezien de niet rechtstreekse betrokkenheid met de uitbouw van het seminarie, geen 
opmerkingen geformuleerd met betrekking tot de taalkeuze van het seminarie of van de uitnodigingen." 

U moet mij toch toestaan, Collega's, dat ik toch een aantal zaken wil duidelijk maken wat betreft die niet 
betrokkenheid. 
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Er is vooreerst een beslissing deputatie van 15 oktober 2009 in verband met de samenwerking tussen het 
Europees Instituut, de Universiteit Gent en de provincie Oost-Vlaanderen in verband met de 
Jean Monnet Maandagavondlezingen. Het is in het kader van een dergelijke organisatie dat ook dit 
seminarie plaatsvond. De provincie heeft beslist eraan mee te werken, niet alleen door het betalen van de 
recepties, waarvoor 1 200 EUR wordt voorzien, maar ook door het ter beschikking stellen van de zaal, 
door mee te werken via hun agentschap Europa Direct en ook door mee te voorzien in de publiciteit. 

Ik wil er ook op wijzen dat op de uitnodigingen voor de Jean Monnet Lezingen, zoals er recent één over 
Turkije heeft plaatsgevonden, zeer mooi het dure logo prijkt van de provincie Oost-Vlaanderen. 
Dus zeggen dat wij daar als provincie niets mee te maken hebben, is nogal kort door de bocht. 

Hetzelfde geldt trouwens ook voor de affiche, waar bij mijn weten nog altijd het logo van de provincie 
Oost-Vlaanderen op prijkt als medeorganisator. 
Dus zeggen van 'we hebben daar niets mee te maken, we hebben daar niets aan te zeggen', is toch wel 
bijzonder gemakkelijk. En mogelijks ligt dat natuurlijk bij de gedeputeerde. 

In verband met het gebruik van het Engels wenst collega Annemie Peeters hier toch ook een warm 
pleidooi te houden voor wat meer zelfrespect. 
Respect begint met zelfrespect. Respect voor eigen taal. De talenkennis van de Vlaming is onze grote 
troef. Als we willen dat buitenlanders onze taal leren als ze hier komen wonen, moeten we als overheid 
ook hierin een voorbeeld zijn en de verspreiding van onder meer uitnodigingen, lezingen, enz. in het 
eigen taalgebied opstellen, in de taal van ons eigen grondgebied. 
Ik kan mij niet voorstellen dat bijvoorbeeld de Scandinavische landen uitsluitend de Engelse taal zouden 
gebruiken voor hun uitnodigingen. Integendeel, ze zijn fier op hun taal, hun cultuur en gebruiken. 
Ik vind – en dat is mevrouw Peeters, en ik deel natuurlijk haar bekommernis - het zeer te betreuren dat 
een overheid niet waakzaam is over het taalgebruik. Helaas is deze taalpolitiek ook terug te vinden in 
bijvoorbeeld de beleidsnota of wat iedereen hier denkt van woorden als workflow, enz. 

Collega's, vandaar toch een aantal vragen die collega Peeters daaromtrent wenst te stellen: zou de 
deputatie in de toekomst er willen op toezien dat er betere afspraken worden gemaakt met de Universiteit 
in verband met het taalgebruik, zeker als zij mee instaat voor de organisatie, zowel structureel, als 
publicitair, als financieel? 
Met alle begrip voor het feit dat dit hoogst waarschijnlijk om een internationale studiedag gaat, maar het 
lijkt ons toch van weinig respect betuigend voor de inwoners van Vlaanderen en de stad Gent. 

Vandaar haar vraag naar pleidooi om minstens voor de geadresseerden, waarvan men uitgaat dat ze 
toch Nederlandstalig zijn, een Nederlandstalige of een tweetalige versie te voorzien, zelfs ook voor de 
brief waarin het volledige programma staat. 
Dank u. 

FINANCIËLE NOTA P. 132: G.U. 529 01/640 02 – SUBSIDIE AAN DE UNIVERSITEIT GENT IN VERBAND MET EEN 

GEMEENSCHAPPELIJK VERTEGENWOORDIGINGSKANTOOR IN BEIJING (CHINA): 
G.U. 529 01/640 03 – SUBSIDIE AAN HET BELGISCH CONSULAAT IN HCMC IN VERBAND MET DE EXPLOITATIE VAN EEN 

VLAAMS DIENSTENCENTRUM IN VIETNAM : VRAGEN OVER DE VERTEGENWOORDIGING IN CHINA EN VIETNAM 

Mevrouw Van Belle-Vanderstricht 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
In het voorjaar van 2007 en 2008 werden respectievelijk in Vietnam en in China 
vertegenwoordigingsbureaus opgericht door het Oost-Vlaams provinciebestuur en dit tegen de 
achtergrond van de geprivilegieerde contacten die er sinds vele jaren bestaan met beide landen. 

Wij hadden graag van de bevoegde gedeputeerde vernomen wat de eerste evaluatie is van beide 
bureaus. 
Kunnen deze investeringen inhoudelijk verantwoord worden? 
Vormen deze bureaus een bijdrage in het globale verhaal van de samenwerking met beide landen? 
Hoeveel Belgische ondernemingen werken reeds samen met de Chinese ondernemingen? 
Wat is de meerwaarde voor België? 
Dank u. 
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De heer voorzitter 

Dan keren we terug naar de vraag van mevrouw Caroline De Padt. 

ECONOMIE, MIDDENSTAND EN STEDENBELEID 

FINANCIËLE NOTA P. 130: G.U.529 00/640 03 – SUBSIDIE AAN ERKEND REGIONAAL SAMENWERKINGSVERBAND OVL 

TER ONDERSTEUNING VAN SOCIAAL-ECONOMISCHE STREEKONTWIKKELING: VRAGEN OVER DE ONDERSTEUNING 

VAN DE SOCIAAL-ECONOMISCHE STREEKONTWIKKELING 

Mevrouw De Padt 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Eerst en vooral mijn excuses voor mijn laattijdigheid. 

De provincie ondersteunt de sociaal-economische streekontwikkeling door een subsidie aan het Erkend 
Regionaal Samenwerkingsverband dat als koepel vzw de werking van de vier RESOC's – Gent, 
Meetjesland, Zuid-Oost-Vlaanderen en Waas en Dender - mee ondersteunt. 
Doet de provincie meer dan deze steun? 

Deze vier Resoc's hebben ondertussen een streekpact goedgekeurd dat een programma uittekent voor 
gewenste streekontwikkeling. Daarvoor wordt op Vlaanderen maar ook op de provincie gerekend. 
Hoe zal daar concreet worden op ingespeeld? 
Dank u. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Voor wat betreft de vraag van mijnheer De Cuyper moet ik er aan herinneren dat onze huidige 
studiedienst eigenlijk ontstaan is uit een samenvoeging van diensten die werken voor respectievelijk de 
EROV, de eigen dienst Economie en de GOM, die tien jaar geleden nog bestond. Uiteindelijk heeft dit 
geresulteerd in de vorming van één cel Documentatie, Informatie en Archief. Er is dus één studiedienst 
die voor de drie gezamenlijk werkt.  

Die studiedienst staat onder meer in voor de sociaaleconomische situatieschets die doorgaans bij 
gelegenheid van het Economisch Forum voorgesteld wordt. Ook de studie 'KMO en zelfstandig 
ondernemen in Oost-Vlaanderen' is een jaarlijkse studie die hoofdzakelijk via de EROV tot stand komt en 
die dan de basis vormt voor een aantal initiatieven van de EROV. Maar dat is eigenlijk de winkel van 
collega Dauwe. De studiedienst maakt ook jaarlijks twee sectorstudies die zeer relevant zijn voor Oost-
Vlaanderen, met name die van de sierteelt en die van de textiel. En dit jaar hebben we in opdracht van 
het Streekplatform Meetjesland een studie gemaakt over de voedselindustrie en de economische impact 
daarvan voor België, Oost-Vlaanderen en meer specifiek voor het Meetjesland.  

Er worden ook economische studieopdrachten uitgevoerd in samenwerking met partners als de 
Vlerickschool. Begin december – u zal allicht de uitnodiging ervoor reeds ontvangen hebben – wordt er 
een seminarie georganiseerd rond de schokbestendigheid van onze Oost-Vlaamse economische 
sectoren. Ook de sociaaleconomische data van de provincie worden beheerd door de studiedienst. Er 
worden promotionele brochures en leaflets voorbereid in deze dienst. Ook voor de advisering van diverse 
projecten die ingediend worden in het kader van Europese programma's bijvoorbeeld, wordt beroep 
gedaan op de studiedienst. 

De dienst werkt ondersteunend ten aanzien van de RESOC's, waarin op aanvraag gegevens 
aangeleverd worden. Ook lokale besturen kunnen een beroep doen op deze studiedienst. Tot nader 
order zijn deze diensten trouwens gratis. 
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Ten slotte moet ik nog verwijzen, en diegenen onder u die bestuurder zijn in de POM kunnen daarvan 
getuigen, dat de studiedienst een overzicht gemaakt heeft van alle studiewerk dat tot nu toe gebeurd is in 
het kader van het dossier "Seine-Schelde-West". Het is trouwens een zeer goed overzicht dat ze 
gemaakt hebben van de stand van zaken van de studies in die context. 

Wat betreft de meer specifieke vraag over dat krediet van 50 000 EUR. Collega, het is niet de bedoeling 
om stedelijke diensten Economie daarmee te ondersteunen. Tot zover mijn antwoord aan collega 
De Cuyper. 

Voor wat betreft de verhouding tot Interwaas, Mevrouw. Dat is een terechte vraag, maar u zult allicht ook 
vernomen hebben dat er contacten geweest zijn, een eerste keer op 29 juli 2009 op het niveau van de 
directies en een tweede overleg op 15 oktober. Ikzelf, als de voorzitter van de POM, en de nieuwe 
voorzitter van Interwaas, mijnheer Willockx waren daar aanwezig samen met de twee directeurs. Het is 
de bedoeling om samen te gaan werken met dien verstande dat de POM eigenlijk hoofdzakelijk 
belangstelling heeft om bij de ontwikkeling van de regionale bedrijventerreinen betrokken te worden. En 
de lokale bedrijventerreinen behoren zuiver tot de bevoegdheid van de steden en gemeenten.  

Wij hebben afgesproken om samen te werken waar dat gevraagd wordt. In het bijzonder wordt in het 
Waasland onderzocht hoe men optimaal slimme logistieke terreinen met toegevoegde waarde kan 
ontwikkelen in het kader van de extended gateways van de Waaslandhaven. Dat is eigenlijk ook al een 
stuk van het antwoord aan collega Fiers dat hierbij gegeven is. 

Collega Otte heeft het over de bedrijventerreinen in het algemeen. Wat 'Het Eilandje' in Zwijnaarde betreft 
moet ik u zeggen dat daar eigenlijk een belangrijk probleem wordt gevormd door de ontsluiting via de R4. 
De voltooiing hiervan is voorzien in 2014. Men heeft dat een jaar uitgesteld, tot onze spijt, maar 
ondertussen werken wij verder samen met de POM, namens de provincie en het stadsontwikkelingbedrijf 
Gent namens de stad Gent, samen met Alinso nv en Waterwegen & Zeekanaal, om ervoor te zorgen dat 
het terrein uitgeefbaar is op het ogenblik dat de ontsluiting er komt en dat die aftakking van de R4 
voorzien is. Ondertussen is de nv Eiland Zwijnaarde opgericht waarin de POM optreedt namens de 
provincie en waarin men die ontsluitingswerkzaamheden van nabij zal volgen. 

Een ander belangrijk industrieterrein waar we momenteel actief zijn is Siesegemkouter in Aalst. Verder 
zijn we ook bezig met de ontwikkeling van Rieme Noord in het Gentse havengebied. Er zijn gesprekken 
bezig rond de verdere ontwikkeling van het 'Woestijnegoed' in Aalter. U zult zich dat herinneren, dat was 
het eerste afbakeningsproces van een regionaal bedrijventerrein dat we hier in deze raad gekregen 
hebben. Ten slotte, en daar is hier al verschillende keren op gealludeerd, houdt de POM zich ook bezig 
met het trachten opnieuw op de markt te brengen van een aantal belangrijke stukken industriegrond op 
diverse terreinen die momenteel onbenut liggen omdat ze als reserve aangehouden worden door 
bestaande bedrijven die blijkbaar na vele jaren die reserve opnieuw nog niet aangesproken hebben. Tot 
zover mijnheer Fiers. 

Ik kom dan terug bij mijnheer Fiers in verband met de logistieke topregio. Het lijkt me logisch dat we die 
optie genomen hebben, Voorzitter, als je de ligging van onze provincie op de kaart bekijkt. Ik wil niet 
terugkeren op de mogelijkheden die we daar hebben. Die visie is ook perfect in aansluiting met de 
Vlaamse visie over de extended gateways. Het is dus geen alleenstaand element dat we hier hebben. 
Dat kadert binnen een bredere visie. Het kadert ook binnen de regiomarketingstrategie voor onze regio, 
waar collega Vercamer volop mee bezig is, ook met de integratie van het economisch luik binnen het 
algemeen luik. Ik herhaal het, wanneer we spreken over logistiek, dan hebben we het niet zomaar over 
het opslaan van goederen of het verschepen van goederen, maar we streven ernaar om steeds toch tot 
wat we noemen de slimme logistiek te komen, met een toegevoegde waarde. Dat was trouwens ook het 
onderwerp, ik heb het daarnet gezegd, van onze gesprekken met Interwaas, waar men in het kader van 
de extended gateways ten opzichte van de linkeroever aan het bestuderen is wat de mogelijkheden zijn. 
U ziet het, dat overschrijdt eigenlijk de klassieke havenarbeid en de klassieke activiteiten die zich binnen 
een haven voordoen. Wij beseffen dat er daarvoor een maatschappelijke draagkracht nodig is, maar het 
is duidelijk ook de bedoeling, wanneer we het hebben over een logistieke topregio, dat daar een 
duidelijke toegevoegde waarde bijkomt. Trouwens die logistieke topregio sluit uitstekend aan bij het 
tweede speerpunt dat wij hebben, de kennisregio. Wij weten dat wij de laatste nieuwe wetenschappelijke 
snufjes moeten toepassen om ook op het gebied van de logistiek milieuvriendelijk te werken.  
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Trouwens, de collega heeft verwezen naar de Kopenhagendoelstellingen, maar er is ook de 
Lissabonstrategie die zegt dat wij een innovatieve en performante maatschappij moeten creëren. Ik denk 
dat de logistieke activiteiten zoals wij die zien, met hoge toegevoegde waarde, daar perfect in passen. 

Ik kom dan bij de tussenkomst van collega Note. Dat is meer algemeen. Inderdaad, wij hebben in Oost-
Vlaanderen een logistiek overlegplatform tot stand gebracht. Dat kadert binnen de actieplannen van de 
grote logistieke studie die we hier met een aantal economische en logistieke actoren hebben laten 
uitvoeren en waar in deze raad al uitvoerig over gesproken is. Binnen dit platform zijn een vijftal 
themagroepen opgericht: arbeid en opleiding; ruimte; infrastructuur; marktorganisatie, acquisitie en 
awareness; kennis en innovatie. Het is de bedoeling dat ieder van die themagroepen ervoor zorgt dat er 
concrete acties en concrete projecten tot stand komen. 

Zo kan ik vermelden, Voorzitter, dat binnen de themagroep rond 'arbeid en opleiding' een inventaris 
gemaakt is van het aanbod van opleidingen en vormingen in het logistieke gebeuren en dat daar ook een 
webapplicatie rond voorbereid wordt. Leden van deze themagroep spreken momenteel met elkaar over 
samenwerking in het kader van een vernieuwd aanbod in die sector. 

De themagroepen 'ruimte' en 'infrastructuur' zullen intens samenwerken. Er wordt onder meer een project 
voorbereid dat de karakteristieken van het optimale logistieke bedrijventerrein moet determineren. Verder 
zijn er gesprekken tussen een aantal leden om de planning en realisatie van een aantal logistieke 
terreinen te benaarstigen. Ik kan hier ook verwijzen – ik heb het al gedaan – naar het gemeenschappelijk 
initiatief tussen Interwaas en de POM. Verder is de provincie via de POM mede-eigenaar en partner in 
'Het Eiland Zwijnaarde', waar ook slimme logistiek terecht zal kunnen. Trouwens, wij werken met W&Z 
ook samen rond de ontwikkeling van 'Woestijne' in Aalter, waar het eveneens de bedoeling is om een 
logistieke ontwikkeling te krijgen en watergebonden activiteiten te centraliseren. 

In de themagroep 'marketing en acquisitie' wordt gewerkt in samenwerking met het Gentse havenbestuur. 
Daar wordt gestart met het organiseren van een aantal havendagen in Noord-Frankrijk, in 
gemeenschappelijk initiatief. 

De themagroep 'kennis en innovatie' is het minst vergevorderd onder meer wegens problemen met het 
voorzitterschap die we daar gehad hebben. 

Ik denk dat we daarmee voldoende aangetoond hebben dat we op het gebied van de logistieke topregio 
duidelijk aan het werk zijn, een duidelijke structuur en duidelijke doelstellingen hebben en dat die duidelijk 
gedragen worden door de meest moderne opvattingen in deze. 

Voor wat betreft de kennisregio wil ik toch nog wijzen op initiatieven zoals Gent BC, Gent Big in 
Creativity. Dat is een initiatief van de provincie, samen met de Universiteit en de stad Gent. Dat initiatief is 
erop gericht om al de kennis en de vruchten van het onderzoek dat hier gebeurt, zowel in onze 
universiteit als in onze hogescholen, zo goed mogelijk over te dragen naar onze economische actoren. 
Wij participeren ook in Ghent Bio Energy Valley, allemaal Engelse termen, Collega's, u zal dat wel 
merken. Ik verwees onlangs naar de grote belangstelling dat het Bio-Baseproject gekregen heeft. Ook 
buiten de hoofdstad van de provincie zijn we actief. Bijvoorbeeld in het textielinnovatiecentrum dat 
gepland wordt in Ronse. Mensen van de POM zijn ook extra op de hoogte van dat initiatief. Verder 
verwijs ik naar ons aandeelhouderschap in de twee incubatiecentra waarin we ook trachten de 
technologietransfer te bevorderen. Tot zover mijn antwoord aan mijnheer Note. 

Inzake de duurzame bedrijventerreinen kan ik het volgende zeggen. Mijnheer de Voorzitter, de impact 
van deze subsidie neemt van jaar tot jaar toe. Wij zijn begonnen in 2004, 5 jaar geleden, met een bedrag 
van 60 000 EUR. Daarmee hebben we twee subsidies van 30 000 EUR toegekend. De doelstellingen zijn 
u wel bekend. Op dit ogenblik is er voor 2009 150 000 EUR voorzien. Er zijn inmiddels tien projecten. We 
hebben de subsidie gehalveerd. Tien projecten zijn goedgekeurd. De lijst is gepubliceerd en er is 
daarover een persoverzicht geweest. Wij stellen vast dat meer en meer het multiplicatoreffect begint te 
spreken. Wij stellen ook vast dat er zich meer en meer bedrijvenverenigingen beginnen te vormen die het 
nut inzien van samen te werken op de bedrijventerreinen. Ze zien het nut van een goed nabuurschap en 
van het feit dat wat ze samen doen ze beter doen in de diverse elementen die ze daarin beogen. Het gaat 
over afvalbeheersing, afvalafvoer, energie, groenonderhoud, beveiliging en bewegwijzering. Ik denk dat 
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we daar goed bezig zijn. We hadden 16 aanvragen, we hopen er volgend jaar een aantal meer te 
hebben. Ik verwijs hier naar een aantal bedrijventerreinen die zo gewerkt hebben of die zo zullen werken: 
de Prijkels in Nazareth, de Vereniging van Lokerse Industriëlen E17, het bedrijvenpark Drongen I, de 
Zaubeek in Kruishoutem, de Bedrijvenzone Eke, Gentbrugge II, Hoogmolen in Kruishoutem en VeGHO in 
Gent. Straks is er TTS – Temse, Tielrode, Sint-Niklaas – en Maldegem, dus ik denk dat we daar onze 
objectieven aan het verwezenlijken zijn. 

Ik verwijs ook nog naar een Europees project, ANSWER genoemd en het project 'Duurzaam is gewoon 
doen!', een Europees project waarin we participeren, eveneens met de doelstelling de duurzaamheid op 
de bedrijventerreinen te verbeteren. Het motto daar is: 'wat we samen doen, doen we beter, duurzamer 
en goedkoper'. Ik denk dat ik daarmee genoeg heb geantwoord op deze vraag. Ik wil daar trouwens toch 
nog aan toevoegen dat het initiatief dat we samen met VOKA en UNIZO zullen nemen rond de 
bewegwijzering ook een initiatief is dat een aantal duurzaamheidsaspecten in zich heeft, met name het 
vrachtwagenverkeer zo mogelijk geleid daar brengen waar het thuis hoort, op de industriezones, en 
zoveel mogelijk vermijden dat dit verkeer afdwaalt, in woonwijken terecht komt of in de kern van de 
steden en gemeenten. 

Ik kom dan bij het belangrijke hoofdstuk van sociale economie waar een aantal vragen overlappend of 
gelijklopend zijn. Ik zal dat trachten zo goed mogelijk te bundelen. De Punt nv is hier herhaaldelijk ter 
sprake gekomen. De basis van De Punt is de oude Puntfabriek, zoals ze genoemd werd in Gentbrugge, 
met bijkomende vestigingen in Ronse en Sint-Niklaas. Zo is er inderdaad spreiding over de hele provincie 
voor de activiteiten die oorspronkelijk geconcentreerd waren in de regio Gent-Eeklo. In eerste instantie 
werd er een uitbreiding gemaakt naar Zuid-Oost-Vlaanderen door een fusie met De Ent. Dat was een 
identiek initiatief dat in Ronse opgericht was en achteraf op vraag van de RESOC Waas en Dender 
hebben we ook de activiteiten uitgebreid naar die regio met een vestiging in Sint-Niklaas. 

Er wordt samengewerkt met de vier RESOC's in deze materie. Er is een dienstverlening met de 
bedoeling om de sociale tewerkstelling in de profitsector te bevorderen. Want u zult ook zien dat in de 
non-profitsector hoofdzakelijk de EROV actief is in deze materie. Wat betreft de subsidie van 
100 000 EUR die we hier gekregen hebben, dat was een eenmalige subsidie vanuit Vlaanderen, ik 
herhaal het, een eenmalige subsidie. We kregen die via een ministerieel besluit in het kader van 
'brugfunctie sociale en reguliere economie en promotie van de sociale economie'. Dat was voor een 
periode gaande van 1 december 2008 tot 15 oktober 2009. Minimum vier acties dienden opgezet te 
worden binnen dit initiatief. Er werd een stuurgroep samengesteld om te bepalen welke acties en om die 
acties op te volgen. En die stuurgroep, ik zal het u voorlezen, omvat vertegenwoordigers van de volgende 
instanties: de provincie (namelijk de diensten Economie en Welzijn), de Vlaamse Overheid (namelijk het 
departement Werk en Sociale Economie), de sectoren arbeidszorg, beschutte werkplaatsen, sociale 
werkplaatsen, lokale diensteneconomie, invoegbedrijven, de RESOC Gent en rondom Gent, de RESOC 
Waas en Dender, UNIZO, VOKA en De Punt. De deputatie heeft beslist om de opdracht via een 
operationele beheersovereenkomst toe te vertrouwen aan het bedrijvencentrum De Punt. De Punt heeft 
vier acties vastgelegd in het kader van dit programma. 

Het eerste punt is het ecoplan opstellen voor Oost-Vlaanderen. 
Wat is een ecoplan? Naar analogie van wat in Gent al bestond, dat inspirerend gewerkt heeft, wordt een 
oplijsting gemaakt van de handelszaken die zich onderscheiden op het vlak van mens en milieu. En daar 
wordt ook een website aan gekoppeld. Een tweede initiatief is de organisatie van openbedrijvendagen 
met diverse vormen van sociale economie in de verschillende regio's. Ook dit is gepaard gegaan met de 
lanceringscampagne van een website. Er is hiervoor een communicatiebureau in dienst genomen. Verder 
is er een sociaaleconomische toer voor lokale besturen in de RESOC's Waas en Dender en Zuid-Oost-
Vlaanderen georganiseerd. Op 11 juli was dat voor Waas en Dender met 18 deelnemers en op 
24 september waren er 49 deelnemers voor Zuid-Oost-Vlaanderen. De derde actie betrof 'Sociale 
economie, ook uw leverancier?' De vierde actie betrof een netwerkevenement. Dat is doorgegaan op 
6 oktober in het PAC. De bedoeling hiervan was, op vraag van de stuurgroep trouwens, om een actie op 
te bouwen waarbij concreter bijgedragen zou kunnen worden tot de groei van de sociale economie door 
veel directer aan te sturen op opdrachten voor die sector. Want het is soms heel moeilijk om de correcte 
opdrachten te krijgen voor de bedrijven die actief zijn binnen de sector van de sociale economie. Het 
werd een netwerkevenement met de voorstelling van drie voorbeelden van samenwerking tussen sociale 
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economie en lokale overheden. De vier acties samen hebben ongeveer 85 000 EUR gekost en werden 
mee gefinancierd door de Vlaamse overheid. 

Los hiervan blijft het provinciebestuur uiteraard via verschillende sectoren verder inzetten op de sociale 
economie via bedrijvencentrum De Punt waarbij in 2010 een subsidie van 150 000 EUR voorzien wordt, 
maar ook met de duidelijke doelstelling dat de ondersteuning naar de bedrijven provinciebreed moet 
gebeuren. Dus, met het oog op die twee contactpunten in Ronse en Sint-Niklaas. Daarnaast wordt er via 
de EROV ook gewerkt in de sociale economie natuurlijk. Ik denk dat ik daarmee voor wat betreft De Punt 
voldoende geantwoord heb. Ik heb er ook op gewezen dat het over een Vlaamse subsidie gaat, die 
100 000 EUR, die eenmalig is en we weten dus ook nog niet of dit herhaald zal worden de komende 
jaren. 

Wat betreft de vraag van collega De Padt in verband met de RESOC's en de ERSV. U kent de 
problematiek, wij hebben ervoor gekozen om vier RESOC's te hebben in onze provincie. In Limburg is dat 
één enkele RESOC en uiteraard maar één ERSV want er is maar één ERSV per provincie. In West-
Vlaanderen zijn er vijf RESOC's. Is dat een gelukkige keuze geweest? Ik laat dat over aan de mensen die 
dat moeten beoordelen. Maar wij worden toch nog altijd geconfronteerd, hier in het arrondissement Gent-
Eeklo met de problematiek dat door het opsplitsen van die subsidie tussen Gent en Rondom Gent en 
Meetjesland, Leiestreek en Schelde er soms financiële problemen kunnen ontstaan voor deze RESOC's, 
of toch voor één van deze RESOC's. Dender en Waas en Zuid-Oost-Vlaanderen draaien zeer vlot en 
hebben zelfs een reserve opgebouwd en werken dus zeer goed. Ook Gent heeft al een vrij ruime reserve 
opgebouwd. U weet dat de ERSV de juridische structuur is die de financiële aspecten moet regelen, de 
centen beheren van de onderscheiden RESOC's en ook de personeelsproblematiek moet organiseren. 
Wij ondersteunen dat vanuit de provincie met een werkingssubsidie van 25 000 EUR per RESOC voor de 
eigen werking en bovendien subsidiëren we ook hun huisvesting. Dat gebeurt op een totaal verschillende 
manier. In twee gevallen hebben we voor een eigen streekhuis kunnen zorgen, namelijk in Aalst en 
Eeklo. In Dender en Waas zijn we op dit ogenblik gehuisvest in Hamme in de gebouwen van de VDAB. 
En wat betreft Gent, daar hebben we voor de meest logische oplossing gekozen. Die RESOC zit in het 
Huis van de Economie in de Seminariestraat, waar alle economische diensten geconcentreerd zijn. Dus 
de provincie is daar ten volle zijn verplichtingen nagekomen. 

Wat de Streekpacten betreffen, voor zover dit zaken zijn die tot de provinciale bevoegdheid behoren, 
moet ik er toch aan toevoegen dat men met de uitvoering daarvan is begonnen. En voor zover er daar de 
middelen voor voorzien zijn, wordt daaraan meegewerkt. Ik wil hier toch ook verwijzen naar het TIO³-
project in Ronse. Dat is een hefboomproject voor Zuid-Oost-Vlaanderen in verband met een 
innovatiecentrum voor textiel, ik heb er al naar verwezen in mijn tussenkomst. De collega's die in de POM 
zetelen zullen dat project zeker goed kennen. De provincie heeft volop de verantwoordelijkheid genomen 
en ik moet toch zeggen dat wij dat EFRO-project zeer ruim cofinancieren en dat we ervoor gezorgd 
hebben dat er zeer ruim EFRO-middelen ingezet worden voor dat project. 

Vrij recent nog hebben wij in een ander project, 'Gent, Bloemenregio', onze verantwoordelijkheid 
genomen en onze steun toegezegd. Er zal vanuit de provincie iets meer dan 90 000 EUR cofinanciering 
zijn. Als Vlaanderen zijn cofinanciering, die even groot is, niet zou honoreren zullen wij verplicht zijn om 
ook dat gat dicht te rijden. Maar er worden bij de minister van Landbouw stappen ondernomen om ervoor 
te zorgen dat de Vlaamse toezegging, die we eigenlijk al gekregen hebben, gehonoreerd zou worden. 
Tot zover wat betreft de RESOC en de ERSV, een verhaal dat wordt voortgezet. Op 16 december is de 
volgende algemene vergadering van de ERSV. Ik heb de indruk dat er over het algemeen een grote 
tevredenheid is binnen de RESOC's zelf. Maar dat is een verhaal dat vroeg of laat geëvalueerd zal 
moeten worden. Is de RESOC de juiste schaal om te werken of niet? Maar het is hier niet aan ons om die 
evaluatie te maken. 

Ik stop hier voor economie, Voorzitter, ik ga met uw goedvinden over tot het hoofdstuk Internationaal 
Beleid. 
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De tussenkomst van mijnheer Verbeke loopt eigenlijk voor een groot deel parallel met de later gekomen 
tussenkomst van collega Fiers over de zin van samenwerking. Maar de vraag van mijnheer Verbeke ging 
verder, het gaat niet enkel over internationale samenwerking want zijn vraag kadert ook in de Europese 
projecten, terwijl mijnheer Fiers het hoofdzakelijk had over de initiatieven buiten de Europese Unie. Maar 
ik denk dat een groot deel van mijn antwoord ook hier toepasselijk zal zijn voor mijnheer Fiers. 

Het is eigenlijk goed dat die vraag er komt. Het is een discussie met veel nuanceringen, Voorzitter. De 
provincies spelen inderdaad een belangrijke rol binnen de Europese programma's. Er is ook een duidelijk 
Europees beleid buiten Europa. Wat betreft de Europese programma's zal ik straks in één van mijn 
volgende antwoorden op de vraag van collega Lampaert een aantal cijfers quoteren waaruit, denk ik, ten 
volle het belang zal blijken van onze participatie en waarop u zult kunnen zien hoe onze cofinanciering 
met Europese en andere cofinancieringen een multiplicatoreffect heeft dat vaak een tienvoud of meer is 
van wat wij inzetten. En we zetten heel veel in. Deze deputatie maakt daar ruim middelen voor vrij, zowel 
voor wat betreft de Europese plattelandsprojecten als wat betreft de doelstelling II projecten, als wat 
betreft INTERREG-projecten, als wat betreft de internationale projecten als dusdanig. Maar daar kom ik 
later nog op terug. 

We zitten nu in de programmaperiode 2007-2013. Bij het begin van die programmaperiode was er 
opnieuw de discussie met Vlaanderen. Hebben de provincies een rol in deze programma's of niet? 
Uiteindelijk heeft men dan opnieuw voor een sterke inbreng van de provincies geopteerd. Waarom is dat 
nuttig? Om te beginnen, de indieners van die projecten, voor zover dat geen zeer grote projecten zijn, zijn 
er vaak mee gediend dat ze een provincie als aanspreekpunt hebben wanneer ze met ideeën rondlopen 
en als ze die willen aftoetsen en wanneer ze willen weten of ze kans maken enzovoort. De afstand naar 
Brussel is vrij groot. De afstand naar de provinciehoofdplaatsen is een stuk gemakkelijker voor 
projectpromotoren die afwegingen willen maken en het dient ook gezegd te worden dat bijvoorbeeld onze 
diensten Economie, Landbouw, Welzijn of andere diensten – ik noem er maar een paar – vaak 
inspirerend en raadgevend kunnen werken bij het tot stand komen. Het is ook zo dat wij een evenwicht 
kunnen nastreven bij het toekennen van die subsidies en cofinancieringen. Ik heb het dan over een 
evenwicht tussen steden, kleine steden, grote steden en het platteland. Het is ook dat wij als provincie 
een democratische legitimering kunnen geven voor de centen die wij toekennen omdat wij als 
provinciebestuur, dat is hier het bewijs in deze raad, altijd ter verantwoording kunnen roepen wat we met 
die Europese centen doen. Ik denk dat we op dat niveau veel beter geschikt zijn dan de grotere broer 
Vlaanderen om die zaken toe te lichten. 

In vele diverse programma's stellen we vast dat er geen advies komt vanuit het Vlaamse beleid, dat de 
projecten er onvoldoende gekend zijn of dat een advies dat gevraagd wordt aan een bevoegd 
departement niet of veel te laat toekomt. Dat is de harde realiteit. Ik heb daarnet 'Gent, de bloemenregio' 
gequoteerd. Dat project gaat door omdat wij onmiddellijk het engagement opnemen en zeggen dat wij 
ook, indien er een leemte ontstaat, die leemte zullen opvullen. Zo kan dat project doorgaan als dusdanig. 
Maar wij moeten permanent waakzaam blijven. Want de verleiding, als er veel Europees geld 
beschikbaar komt om te gaan beslissen om dat geld uit te delen, is altijd groot. En wie het meeste macht 
heeft kan dus doorgaans beslissen wie daarbij betrokken wordt en wie niet. Maar wij staan ons mannetje 
als provincie in dat debat. Tot zover. 

En dan kom ik tot het probleem van de samenwerking buiten Europa. Dat is een samenwerking die zich 
hoofdzakelijk beperkt tot China en Vietnam. Vlaanderen beschikt daar voor zijn buitenlands economisch 
beleid over FIT, Flanders Investment and Trade. Dat is wereldbreed verspreid maar met een beperkte 
dichtheid en met de beschikbare middelen werkt men goed. Maar u weet dat wij in het buitenland een 
Waalse representatie, een Brusselse representatie en een Vlaamse representatie hebben. En vaak is er 
toch een zekere verdunning van dat net zodanig dat men soms zelfs in het buitenland vaststelt dat die 
drie min of meer op elkaar aangewezen zijn. Hoewel ze uit elkaar gehaald zijn moeten ze dan toch weer 
een beetje noodzakelijkerwijze diensten verlenen aan mekaar. FIT bijvoorbeeld in China, heeft vier 
handelsattachés. Vier voor 1 miljard 300 miljoen inwoners bij benadering. Niemand durft dat op 10 of 
20 miljoen zeggen. Je kan zeggen dat dit eigenlijk veel is. Die zitten in Beijing, Sjanghai, Guangzhou en 
Hong Kong, maar voor een ideale dienstverlening is dat niet voldoende. Wij hebben daar inderdaad een 
bureau geopend – straks zal ik daar meer over zeggen – dat dienstverlenend werkt, samen met de 
Universiteit voor onze Oost-Vlaamse bedrijven. 
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Wij hebben daar door 20 jaar samenwerking met Hebei bepaalde contacten kunnen leggen die we 
beschikbaar kunnen stellen en waar ook dankbaar gebruik van gemaakt wordt. Ik moet eigenlijk een 
voorbeeld quoteren waar ook nog soms in de Knack naar verwezen wordt in een niet zo hoorbare kritiek 
achteraan. Dat gaat over een bezoek dat de Vlaamse regering ooit gebracht heeft aan China en waar we 
moesten vaststellen dat we in Peking zelf ontvangen werden op het niveau van directeur en dat er vrijwel 
geen ondersteuning was vanwege de Chinese overheid voor de B2B's. En Hebei ligt daar vlakbij, maar 
als wij dan naar Hebei gingen, was alles piekfijn georganiseerd voor ons omdat we daar dus duidelijk de 
contacten hadden en dat we daar een erkende en herkenbare eenheid zijn. 

Voor Vietnam is de situatie nog moeilijker. Daar hebben we weliswaar voor een bevolking van 80 miljoen 
inwoners één bureau van FIT, in Hanoi, het noorden. En iedereen weet dat het economisch centrum in 
het zuiden is. Dat is daar een kleine 2 000 kilometer vandaan, in Saigon, dat de communisten nog altijd 
Ho Chi Minh City noemen, naar hun held uit de oorlog tegen de Amerikanen. Wij hebben daar eigenlijk 
niemand. Toen we daar onze weg zochten, hebben we moeten vertrouwen op de steun van het 
consulaat-generaal dat daar aanwezig was. We hebben ook kunnen steunen op AWEX, de Waalse 
dienst die daar actief is. Dat is met een Waal die zeer goed Nederlands spreekt. Ik vermoed dat hij ook 
wel wat Vlaams bloed in zijn aderen heeft. Wij zijn daar tot de bevinding gekomen dat als wij daar onze 
relaties verder willen uitbouwen we daar best zelf een voet aan de grond zouden zetten. Dat hebben we 
dan ook gedaan door aan het consulaat-generaal een dienstencentrum vast te hechten. We stellen vast 
dat de bedrijven, de hogescholen en de universiteit gebruik maken van die diensten en dat wij de ruime 
waardering krijgen, niet alleen van het consulaat-generaal maar ook van de ambassade en van alle 
bezoekers die daar hun weg gaan zoeken. Als je mij vraagt of ik denk dat het nuttig is, antwoord ik 
uiteraard dat het nuttig is. Maar als u dat gaat vragen aan de actoren ter plaatse, krijg je diezelfde 
reacties. Dan is dat ten overvloede het bewijs dat we daar nuttig werk leveren en werk dat geapprecieerd 
wordt als dusdanig. 

Ik kom dan bij de tussenkomst van de euroscepticus in onze rangen. 

De heer voorzitter 

Die was in hoofdzaak moraliserend. We hebben hem allemaal gehoord. Maar dat pleit niet direct tot 
discussie. De heer Joris is niet meer aanwezig, maar het was een mooie tussenkomst die een zekere 
moraal uitstraalde. U kan misschien proberen om daar kort over te zijn, Mijnheer De Buck. 

Gelach 

De heer gedeputeerde De Buck 

Ik zal kort zijn, Mijnheer de Voorzitter. Mijnheer Joris is niet de enige euroscepticus. Het is goed dat er 
gediscussieerd wordt over Europa. Iedereen heeft zo een beetje zijn voorbehoud. Reacties in Frankrijk, 
Nederland en ook in Ierland een paar jaar geleden hebben bewezen dat men niet altijd onverdeeld 
positief staat tegenover Europa. Dat is goed, we mogen daar geen bezwaar tegen hebben. Maar het mag 
er ons ook niet van weerhouden om daar de talrijke positieve elementen van te zien. Ik ben eens in de 
geschiedenis gaan kijken en ik quoteer een aantal data: 1870, 1914, 1940 en plotseling, daarna heb ik 
geen data meer. Maar als ik die lijn verder zou invullen zou ik om de 35 jaar ongeveer een jaartal moeten 
hebben. 1975-1980 zou dan misschien ook op die lijst gestaan hebben en dan zou allicht 2015-2020 ook 
opnieuw één van die data geweest zijn die men later in de geschiedenisboeken zou geschreven hebben. 
Maar er is een merkwaardige cesuur in de geschiedenis van West-Europa, Zuid-Europa en van de zich 
steeds uitbreidende vlek van Europa. De verandering is dat naar mate dat Europa zich uitbreidt, de 
interne conflicten aan tafel geregeld worden en niet meer in de loopgrachten uitgevochten worden. Ik wou 
dat toch zeggen. Op zichzelf is dat al een voldoende element om te zeggen dat Europa nodig is. 
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En we moeten kritisch zijn, ik ga daarmee akkoord. Maar we moeten ook de talrijke voordelen van 
Europa daarbij nemen. Maar ik zal er niet verder op ingaan. De collega is er niet. Bij gelegenheid zal die 
discussie ongetwijfeld voortgezet worden. Maar ik hoop dat men althans die data zal overbrengen en dat 
hij met zijn ruime historische beleving – niet alleen kennis maar ook beleving – daar ook wel zijn 
conclusies uit zal trekken. 

Wat betreft de zeer gedetailleerde en interessante vraag van collega Lampaert. Ik zal hier een aantal 
cijfers moeten quoteren, Voorzitter, en u staat mij toe dat ik die aflees. Wij hebben een aantal 
INTERREG-programma's, dat zijn grotendeels grensoverschrijdende programma's. We hebben ook 
transnationale en interregionale programma's. Bij de grensoverschrijdende programma's hebben we er 
ook een drietal die ik u moet quoteren. Dat is ten eerste, de meest gekende samenwerking, Vlaanderen-
Nederland, Collega Lampaert. Er is ook de samenwerking Frankrijk-Wallonië-Vlaanderen en er is de 
samenwerking '2 Zeeën', want ook de zee wordt als grens beschouwd, waarin we samen met Britse, 
Franse en Nederlandse regio's kunnen samenwerken. 

Wat betreft Vlaanderen-Nederland: 
- Totaal budget Oost-Vlaamse partners: 27,4 miljoen EUR. 
- EFRO: 9,5 miljoen EUR. 
- Provinciale cofinanciering: 3,5 miljoen EUR over de programmaperiode uiteraard. Dat is niet op 

jaarbasis, want ik zie de collega van Financiën kijken, het is niet op jaarbasis, je zal dat bedrag niet 
vinden in één jaarbegroting. 

Voor het programma Frankrijk-Wallonië-Vlaanderen: 
- Totaal budget Oost-Vlaamse partners: 4,7 miljoen EUR. 
- EFRO: 2,2 miljoen EUR. 
- Provinciale cofinanciering: 250 000 EUR. 
Voor het eerste programma, Vlaanderen-Nederland, is het budget bijna opgebruikt. Hier stellen we vast 
dat zowat 80% opgebruikt is. 

Programma '2 Zeeën' is een nieuw programma dat voor het eerst voorkwam in de huidige 
programmeringsperiode. 
- Totaal budget Oost-Vlaamse partners: 6,6 miljoen EUR. 
- EFRO: 2,9 miljoen EUR. 
- Provinciale cofinanciering: 70 000 EUR. Tot nu toe, maar dat kan nog oplopen want er komen nog 

andere zaken voor. 

Het budget voor de programmaperiode is 156 miljoen EUR waarvan nog maar ongeveer 50 miljoen EUR 
opgevraagd is. Dus daar zijn nog zeer ruime beleidsmogelijkheden aanwezig. Dat is voor het 
grensoverschrijdende. 

Maar je hebt ook een aantal transnationale INTERREG-programma's. We zijn er bij twee betrokken. 

Het Noordzeeregio-programma: 
- Totaal budget Oost-Vlaamse partners: 4,8 miljoen EUR. 
- EFRO: 2,4 miljoen EUR. 
- Provinciale cofinanciering, tot hier toe zeer bescheiden: 75 000 EUR. 

Dan hebben we het programma Noordwest Europa: 
- Totaal budget Oost-Vlaamse partners: 3,7 miljoen EUR. 
- EFRO: 1,9 miljoen EUR. 
- Er is nog geen provinciale cofinanciering geweest. 

Dat voor wat de INTERREG-programma's betreft. 

Dan kom ik bij Doelstelling 2. Dat is op ons grondgebied zelf, in Vlaanderen. 
- Totaal budget Oost-Vlaamse partners: 56,5 miljoen EUR. 
- EFRO: 25,5 miljoen EUR. 
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- Provinciale cofinanciering: 1,4 miljoen EUR en hiervan is ongeveer 2/3de van het geld opgevraagd en 
opgebruikt op dit ogenblik. 

Volledigheidshalve moet ik ook nog verwijzen naar het project Delta-net dat binnenkort zal starten binnen 
de Rijn-Schelde-delta en waarvoor een totale kostprijs geraamd wordt van 212 000 EUR waarvan 
160 000 EUR Europees en 52 000 cofinanciering.  

Globaliserend kunnen we stellen dat voor 1 EUR cofinanciering vanuit de provincie ongeveer 11,3 EUR 
Europees geld staat. Dat bewijst dus ten volle dat die Europese programma's goed zijn en dat het goed is 
dat we er aan participeren. Maar ik herhaal het dat het ook goed is dat we daar als provincie rechtstreeks 
bij betrokken zijn zodat we ervoor kunnen zorgen dat we de juiste programma's en de juiste projecten in 
onze regio kunnen krijgen. Ik herhaal het nogmaals, onze onderscheiden directies leveren hier zeer goed 
werk in. Ik wou dat toch nog eens in de kijk zetten. Tot zover hierover. 

Wat betreft Sjanghai 2010, Mevrouw Verhoeve, er zijn inderdaad concrete plannen. Op dit ogenblik 
hebben vier van de vijf provincies in Vlaanderen de intentie uitgedrukt om daar aanwezig te zijn. Alleen 
Vlaams-Brabant heeft op deze moment geen plannen om daar aan deel te nemen. Wij gaan dat niet 
alleen doen als provincie, maar wij gaan dat doen uitgaande van het partnerschap dat we vaak gebruiken 
voor dergelijke initiatieven. U kent onze voortreffelijke samenwerking met de Universiteit die daar 
uiteraard bij betrokken zal zijn. Ook de stad Gent, met wie we heel vaak en goed samenwerken, zal daar 
aan meewerken. Verder zullen het havenbedrijf en de Vlaams-Chinese Kamer van Koophandel, die 
trouwens hier in Gent haar zetel heeft, er ook aan deelnemen. Het wordt de grootste 
wereldtentoonstelling ooit. Wanneer de Chinezen iets doen, doen ze dat nooit kleinschalig. Men verwacht 
70 à 80 miljoen bezoekers en in totaal zullen 220 landen en internationale instellingen daar 
vertegenwoordigd zijn. Iedere Chinese provincie zal haar eigen paviljoen hebben. 

Leo Delcroix is aangesteld als commissaris-generaal. Hij heeft hier al aan de provincie een bezoek 
gebracht om een aantal afspraken te maken. Wij zullen ook de provinciale diensten daar zoveel mogelijk 
bij betrekken. Er is een timing vastgelegd van 23 tot 28 augustus 2010. Binnenkort wordt er een nieuwe 
vergadering georganiseerd met de verschillende partners. Er zijn een aantal krachtlijnen vastgelegd. De 
stad Gent zal zich bekend maken als belangrijke historische maar ook moderne culturele stad. De Haven 
van Gent zal zich uiteraard focussen op de promotie en de investeringsruimte, onder andere in het 
Kluizendok, maar ook op de promotie van de haven in het algemeen. 

Er zal gewerkt worden rond de automotivesector. De Universiteit van Gent zal daar heel wat zaken 
organiseren. Zij is trouwens zeer actief want de Universiteit heeft in totaal 18 
samenwerkingsovereenkomsten lopen met Chinese universiteiten. Wij zullen daar samenwerken met de 
provincie Hebei. De promotie van onze typische Oost-Vlaamse producten zal daar gevoerd worden en de 
sierteelt en textiel zullen daar gepromoot worden. Er zullen ook maandagavondlezingen gegeven worden 
in het kader van de Jean Monetzaak die we hier hebben. De maandagavondlezingen zullen we ook op 
dat niveau verder zetten. Wij hebben hier al 20 ambassadeurs gehad en we hopen daar met onze eigen 
ambassadeur zo een lezing te kunnen organiseren over België. Ik denk dat ik daarmee de voornaamste 
zaken gezegd heb. Ongetwijfeld zullen we in de raad ten overvloede de gelegenheid krijgen om daar nog 
verder uitleg over te geven. Ik was het bijna vergeten, maar het is belangrijk om te vermelden dat de 
Universiteit Gent en de sector aquacultuur, die zoals u weet zeer actief is in geheel de wereld en dus ook 
in China en Azië, daar een wereldcongres over aquacultuur zullen organiseren. 

Ik ga dan verder. Ik kom bij de tussenkomst van collega Joris. We kennen de bezorgdheid van 
collega Joris die op een waardige manier vanuit zijn visie zijn standpunt verdedigd heeft. Wij weten dat er 
in China nog een lange weg af te leggen is en dat de situatie daar ver van ideaal is, maar ik heb het 
volgende hier ook al bij herhaling gesteld. Wij volgen de officiële standpunten van de Belgische regering 
en van de Europese Unie in deze. Maar dat neemt niet weg dat in de zeer open gespreken –de collega's 
kunnen daarvan getuigen – die wij voeren met onze Chinese bezoekers, alle Chinese problemen open ter 
sprake komen, net zoals onze Belgische problemen. Onderwerpen zoals milieu, natuurbescherming, 
veiligheid en ook mensenrechten kunnen in een zeer open sfeer besproken worden. Dat neemt niet weg 
dat wij als provincie geen officiële standpunten kunnen innemen en ons niet in de plaats kunnen stellen 
van de Europese Unie of de Belgische regering in deze. 
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Ik ga verder, Mijnheer Fiers, ik denk dat ik in mijn antwoord aan de heer Verbeke evenzeer over het 
nut, … U zult het daar niet mee eens zijn, maar ik heb u ook gezegd dat het mij zou verwonderen. Wij 
kunnen alleen zeggen dat de tevredenheid van alle actoren die wij tegenkomen bij die contacten groot is 
en dat zij het wel nuttig vinden. 

Dan kom ik bij het Informatiepunt Europa Direct. Wij zijn 12 jaar geleden ingegaan op een voorstel van de 
Europese Commissie en van de administratie Buitenlandse Zaken om een Informatiepunt Europa Direct 
op te richten. Was dat positief, Mevrouw? Ik denk dat we daar alleen maar "ja" op kunnen antwoorden. Is 
dat nodig? Ja, want het is hier gebleken uit de zeer kritische vragen over Europa die we hier gekregen 
hebben en uit het feit dat er inderdaad behoefte is aan sensibilisering rond Europa. Daarenboven moeten 
we trachten de kloof tussen de burger en het verre Europese bestuur te dichten. Wij hebben dat gedaan. 
Wij hebben een doelgroepenpolitiek gevoerd die zeer sterk gefocust is op enerzijds de individuele burger, 
die dat aanspreekpunt en die rijke documentatiebron kan raadplegen. Anderzijds is die 
doelgroepenpolitiek gericht op de scholen via het organiseren van wedstrijden in de scholen en via het 
organiseren van contactdagen zoals 'Pick up Europa', een initiatief van drie jaar geleden waar we Gent 
hebben laten platlopen door 3 000 laatstejaars humaniorastudenten uit geheel de provincie. Wij hebben 
de wedstrijd 'Europese Gemeente' waarvan we binnenkort opnieuw de uitreiking krijgen. De vorige 
winnaar was Eeklo. Ik ben nieuwsgierig wie het nu zal worden. Dus wij werken daar verder aan. Ik moet 
zeggen dat het feit dat we dat Infopunt Europa hier organiseren eigenlijk ook belangrijk is bij de 
aansturing en de begeleiding van onze Europese programma's en bij het opbouwen van de eigen 
identiteit naar Europa toe want het is voor de provincie een voordeel om zo een infopunt te hebben. Ik 
zou zeggen dat dit een proces is dat nooit af is en waar we nog veel werk aan zullen hebben. Maar 
iedere frank die we daarvoor uitgeven is een goedbestede frank. We komen daar onze taak als provincie 
volledig na. 

Het seminarie rond Turkije. Ik heb zo een beetje een déjà vu van de schriftelijke vraag die we al gekregen 
hebben en die hier als een mondelinge vraag terugkomt. En het antwoord op de schriftelijke vraag is 
eigenlijk een stuk de voedingsstof om de mondelinge vraag te stellen. Maar goed, ik heb daar geen 
bezwaar tegen. U weet dat die studiedag gekomen is in het vervolg van Accenta, waar verschillende 
actoren aan meegewerkt hebben en waar Turkije het gastland was voor de beurs Accenta. De 
verschillende actoren wilden een eigen inbreng hebben en één van de aspecten waar de Universiteit wou 
voor instaan was juist zo een studiedag. Dat was een nuttige studiedag en was zeer druk bijgewoond. 
235 aanwezigen in de voormiddag en 190 aanwezigen voor het politieke luik in de namiddag. Ook de 
regionale televisie was aanwezig, dus ik zou zeggen dat dit een succes was en zeer nuttig was. De 
Universiteit heeft dat georganiseerd en wij hebben onze medewerking toegezegd. 

De voertaal was het Engels. Waarom het Engels? Omdat heel veel van de aanwezigen anderstaligen 
waren die als tweede taal het Engels machtig waren. Voor hetzelfde geld kan je zeggen, Mijnheer de 
Voorzitter, waarom heb je niet voor een vertaling gezorgd? Maar als je de kosten voor zo een activiteit 
kent ... We hadden we om te beginnen een andere zaal ter beschikking moeten stellen, die we zouden 
moeten huren. Dat is al de basis, want hier kan men niet werken met een vertaling. En dan zouden de 
kosten en de provinciale bijdragen, die nu eerder bescheiden waren, waarschijnlijk uit de pan gerezen 
zijn. Ook trouwens voor de Jean-Monetlezingen op maandagavond waarop de ambassadeur hier 
ontvangen is, is de voertaal het Engels omdat heel veel aanwezigen buitenlanders zijn. En de lingua 
franca is nu eenmaal het Engels op dit ogenblik. En als men niet tegen zeer zware vertalingkosten wil 
opkijken bedient men zich van het Engels. 

We krijgen hier heel veel masterstudenten over de grond en ik denk dat het voor de uitstraling van de 
provincie belangrijk is dat we zoveel mogelijk mensen over de vloer krijgen en dat we juist in die 
internationale sfeer en in die sfeer van goede samenwerking met onze universiteit kunnen verdergaan. 
We hebben vorige week de ambassadeur van Albanië op bezoek gehad, en ook hij heeft hier in het 
Engels gesproken, Collega. Ik wil dat hier toch duidelijk stellen. Zou dat iets meer kunnen? We kunnen 
daar op letten, maar ik denk dat als we hier evenementen willen met een internationale uitstraling en als 
we hiermee een gemotiveerd Vlaams en internationaal publiek willen krijgen, we inderdaad een taal 
moeten gebruiken die internationaal begrepen wordt. Dat is mijn persoonlijke mening, maar ik zweer dat 
ik daar niet alleen mee sta. 
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Ik kom dan ten slotte bij de vraag van collega Van Belle over de dienstencentra en de bureaus in Azië. In 
Vietnam hebben we inderdaad een dienstencentrum geopend. Dat is meer dan een bureau. En we 
hebben dat gedaan in samenwerking met het consulaat. We krijgen daarvoor de volle steun van het 
consulaat. Wij hebben daar een veelvoudige doelstelling. Wij maken bedrijven die er een weg willen 
zoeken wegwijs en verder stellen wij kleine bureaueenheden, cubicals, ter beschikking. Daarnaast helpen 
wij daar ook, in functie van onze samenwerking met hen, onze hogescholen en de universiteit. Er zijn 
verschillende hogescholen die daar inderdaad beroep doen op onze diensten. En op die manier vinden zij 
daar hun weg. De Hogeschool Gent en de Arteveldehogeschool, om er maar twee te noemen, doen er 
beroep op onze diensten. Zij zijn, samen met de Hogeschool Limburg, op dit ogenblik besprekingen aan 
het voeren om er ook een eenheid in gebruik te nemen. Verder zijn er op dit ogenblik een drietal van die 
eenheden in gebruik. Eén van de gebruikers gaat ons binnenkort verlaten, maar er zijn onderhandelingen 
met twee andere bedrijven die zich daar willen vestigen. Dus er is dienstverlening op velerlei gebieden in 
Ho Chi Minh City of Saigon, naargelang je de oude of nieuwe naam verkiest. 

Beijing is een ander verhaal, daar hebben we geen dienstencentrum maar een bureau geopend. We 
zitten daar in een door FIT erkend dienstencentrum, waar de provincie Antwerpen trouwens een bureau 
heeft. We zitten in dat dienstencentrum samen met de provincie Antwerpen. Wij financieren dat samen 
met de universiteit, die zeer actief is in China en die daar als gevolg onlangs door Europa aangesteld is 
als coördinator voor een groot samenwerkingsinitiatief tussen tien Chinese topuniversiteiten en tien 
Europese topuniversiteiten. Dat verloopt zeer vlot. We hebben er iemand in dienst genomen, eigenlijk 
iemand die voor de ambassade werkte. Mevrouw Van Renterghem, een jonge sinologe die al een aantal 
jaren in China woont en die zich eigenlijk zo onmisbaar gemaakt heeft dat ze wekelijks ook uitgenodigd 
wordt op de vergaderingen op de ambassade. Zij treedt daar op als aanspreekpunt voor Vlaamse 
bedrijven die inlichtingen willen over China, maar evenzeer voor Chinezen die inlichtingen willen over 
Oost-Vlaanderen. Ik denk dat we hier een grote toegevoegde waarde kunnen leveren. Het stemt nog 
altijd tot genoegdoening dat het Oost-Vlaamse personeelslid dat daar in ons bureau werkt wekelijks 
uitgenodigd wordt op de stafvergadering op de ambassade. Ik denk dat die erkenning voldoende is om te 
tonen hoe sterk ons initiatief daar gewaardeerd wordt. Ik denk dat dit een goede keuze geweest is. Ik 
verwijs ook naar de kosten die daaraan verbonden zijn. De totale kostprijs voor beide bureaus is 
40 000 EUR in Beijing en 25 000 EUR voor het bureau in Ho Chi Minh City. Dat gaat niet over 
reusachtige sommen, Mijnheer de Voorzitter, maar ik denk wel dat die zeer goed besteed zijn in deze. 

Hiermee denk ik dat ik de meeste vragen beantwoord heb en dat ik binnen het tijdsbestek dat u mij 
toegemeten hebt gebleven ben, Mijnheer de Voorzitter. 

De heer Fiers 

Mijnheer de Voorzitter, Geachte Collega's, 
Ik wil even tussenkomen over twee items waar ik ook een vraag over gesteld heb. Ik heb ondertussen wel 
veel boeiende dingen gehoord. Maar dat iedereen die bij onze projecten in China betrokken is, de 
projecten nuttig vindt, is nogal wiedes. Als ze allemaal geld krijgen is het nogal raar dat je zou zeggen dat 
je dat niet goed of niet interessant vindt. Wiens brood men eet, diens woord men spreekt. Maar de vraag 
is toch wel heel concreet, en als we ze nu nog niet kunnen beantwoorden moeten we ze misschien in de 
toekomst kunnen beantwoorden. Welke Chinese investeringen zijn er in Oost-Vlaanderen ten gevolge 
van onze inspanningen? Welke Oost-Vlaamse investeringen zijn er in China ten gevolge van onze 
inspanningen? Als we het niet weten, vind ik het eigenlijk al erg dat we het niet weten. Meten is weten, 
anderen citeren dat wel eens. Als er geen zijn is dat natuurlijk nog veel erger. Want we subsidiëren 
eigenlijk alleen maar onszelf om daar een aantal dingen te doen. Of we subsidiëren of we helpen andere 
overheden om ook misschien daar iets te doen dat ze misschien wel interessant vinden ginder. Wat is de 
meerwaarde? Die vraag blijft onbeantwoord. We hebben ze nu niet kunnen beantwoorden, Mijnheer de 
Gedeputeerde, misschien kan u ze wel bij het volgende begrotingsdebat beantwoorden. Misschien 
moeten we daar eens dringend een studietje naar doen. 

Dan het item Economie, alhoewel het vorige ook economie is. Met mijn excuses dat ik door de 
vergadering van EROV een klein stukje van uw antwoord heb gemist. U stelt Kopenhagen en Lissabon 
tegenover elkaar, maar de bedoeling is natuurlijk dat we komen tot de doorsnede van beiden. Je moet 
zowel innovatie als klimaat in de gaten houden, want als je dat los van mekaar zou koppelen zou je 
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bijvoorbeeld kunnen zeggen dat we ongelooflijk innovatief tewerk gaan in de chemische industrie, dat is 
de grootste vervuiler die we hier op ons grondgebied hebben. Dat zal enorm innovatief zijn en zeer veel 
arbeidsplaatsen bij creëren, maar onze CO2-uitstoot zal dan wel verdubbelen. Dus misschien moeten we 
dat toch wel een beetje beter in de gaten houden. Slimme logistiek, het is niet door een adjectief ervoor te 
zetten dat het beter wordt. We gaan dat zeer goed moeten bekijken. Het is niet voldoende om over te 
schakelen naar andere modi, de modal shift. We gaan ook moeten reduceren. We moeten minder 
gebruik maken van logistiek en minder gebruik maken van transport, bijvoorbeeld door meer in te zetten 
op lokale bedrijvigheid. 

En dan mijn laatste puntje, iets wat ik niet begrepen heb en wat u misschien nog kan verduidelijken. In 
dat verband moet het maatschappelijk draagvlak voor de havens nog groeien. Ik moest daar toch 
eventjes van in mijn haar krabben want naar aanleiding van de tribulaties in Doel, naar aanleiding van het 
Schipdonkdossier en om nog iets breder te gaan naar aanleiding van het verwerpen van het Lange 
Wappertracé lijkt mij dat het draagvlak voor dat soort projecten juist afneemt. Maar misschien heb ik het 
verkeerd begrepen. 

De heer voorzitter 

Mijnheer Fiers, dat was zeer kort. 

De heer Liebaut 

Mijn tussenkomst zal nog korter zijn, Mijnheer de Voorzitter. Ik had graag gerepliceerd op de zeer 
interessante tussenkomst van onze collega Joris over Europa. Indien ik dat nu zou doen, zou men dat 
aan de heer Joris kunnen meedelen, al was het maar via een bandopnemertje of zo? Ik weet niet of dat 
bestaat. Maar ik zou dat dus niet doen. Alleen wil ik de collega's van het Vlaams Belang niet in de waan 
laten dat wij geen repliek hebben op de extreem nationalistische achterhaalde, bijna reactionaire stelling 
omtrent Europa die door de collega Joris is verwoord. Ik denk dat er zoveel argumenten zijn om dat tegen 
te spreken. Maar ik ga ze niet ontwikkelen. Hij is hier niet, spijtig, als hij hier geweest zou zijn zou ik het 
woord gevraagd hebben om daarover te praten. Maar ik wil niet hebben dat ze hier vanavond de zaal 
verlaten in de mening dat we met onze mond vol tanden staan en dat ze vannacht te gerust slapen. 

De heer voorzitter 

Dat is zeer goed, Mijnheer Liebaut. Mijnheer Veys, u had natuurlijk niet over dat het woord gevraagd, dus 
beperk u tot uw initiële bedoeling. 

De heer Veys 

Ik zou willen vragen aan collega Liebaut dat als hij vraagt om iets op te nemen dat hij mij iets sneller 
verwittigt, dan kan ik dat doen. Nu was de tijd wat te kort. Alleen uw laatste zinnen zijn genoteerd. Ik hoop 
voor het nageslacht dat dit nog even waardevol is, ook om dit aan de heer Joris over te brengen. 

Mijn tussenkomst zelf betreft de bedenking die u maakt over de laatste vraag van mevrouw Peeters. U 
heeft het over het feit dat er eerst een schriftelijke vraag wordt gesteld en dat die vraag dan wordt 
gebruikt om een bepaald onderwerp nog een in de raad te berde te brengen. Ik denk dat dit een logische 
manier van werken is. Het zou misschien wat collega's kunnen inspireren om ook eens wat meer 
schriftelijke vragen te stellen. 

Een twee bemerking gaat over de tussenkomst zelf. Ik ben blij dat u hier nog als enige gedeputeerde 
bent want daarnet zei u zelf, oh excuseer, dat u uw persoonlijke mening gaf. Maar wij vragen hier niet om 
een persoonlijke mening van een gedeputeerde, wij vragen de mening van de deputatie. Wij vragen dus, 
dat wanneer er uitnodigingen worden verstuurd naar honderden adressen in Oost-Vlaanderen, aan 
mensen waarvan men op voorhand weet dat die Nederlandstalig zijn, dat het Vlamingen zijn en dat die 
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hier gedomicilieerd zijn, over een activiteit waar de provincie financieel, structureel en inhoudelijk aan 
meewerkt, dat minstens de uitnodiging daarvan in het Nederlands opgesteld kan worden. En daar heeft u 
uw persoonlijke mening op gegeven, maar ik vraag het standpunt van de deputatie. 
Dank u wel. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Mijnheer de Voorzitter, ik wou gewoonweg zeggen aan mijnheer Veys dat ik ook een antwoord had 
kunnen geven door te zeggen dat er in verband met de vraag over de studiedag over Turkije die hier 
plaats had, er geen enkel gevolg voor de begroting voor het jaar 2010 is. Dat is eigenlijk het feitelijk 
antwoord. 

De heer voorzitter 

Mijnheer De Buck, hij zal u dan de volgende maand ondervragen natuurlijk. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Hij kan dat bij andere gelegenheden ook doen. Dat is nu al twee keer gesteld, Mijnheer de Voorzitter. 

Voor wat betreft collega Fiers. Het is u waarschijnlijk onbekend dat één van de belangrijkste 
investeringen die op de linkeroever gevestigd is, een Chinese investering is. En het is u allicht ook 
onbekend dat er op dit ogenblik gesprekken zijn over de overname van Volvo door een Chinese partner. 
Misschien gebeurt het wel dat een belangrijke onderneming hier in de streek weldra in Chinese handen 
zal zijn. Wat betreft onze contacten, onze mensen die we daar meedoen, zijn meestal mensen uit kmo's 
die de Chinese markt gaan verkennen. Wij kunnen hier niet zeggen, die heeft dat geleverd en die heeft 
dat geleverd, maar we weten dat die mensen meegaan om zaken te doen en daar zaken doen. En ik 
denk dat dit voldoende duidelijk is in deze. 

De heer voorzitter 

Bij deze sluit ik de raad. Ik dank de mensen voor hun korte vragen. We hebben vandaag 20 vragen 
gehad op twee uren. Dat is niet min en dat is goed gegaan. De volgende zitting is dinsdag 1 december. 
We beginnen met Ruimtelijke Ordening. Er zijn nog acht vragen en dan heeft mijnheer De Buck zijn 
materies uitgeput. Goedenavond iedereen. 

EINDE VAN DE ZITTING 


